
رئیس سازمان صمت جنوب کرمان:

طرح ویژه نظارت بر اصناف 
جنوب کرمان اجرا می شود
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تیغ  انتقال آب  هلیل  بر گلوی  معیشت 
*مدیر کل حفاظت محیط زیست: تاثیرات انتقال آب هلیل رود  بر مناطق جنوبی باید  بررسی کارشناسی شود

رفعتی فعال محیط زیست: با اجرا شدن طرح انتقال آب هلیل رود معیشت یک میلیون نفر به خطر میفتد

آغاز ثبت نام »یارانۀ  اعتباری خرید کتاب« 
نمایشگاه  مجازی کتاب جنوب 

طبق گزارش دانشــگاه علوم پزشکی کرمان در 
۲۴ ساعت گذشته ۵۵ بیمار جدید کرونایی در 

استان بستری شدند.
طبق گزارش دانشگاه علوم پزشکی کرمان در ۲۴ ساعت گذشته ۱۳ نفر به دلیل ابتلا به 
کووید۱۹ در استان کرمان جان خود را از دست داده اند. از این ۱۳ مورد، ۸ نفر در حوزه 
دانشگاه علوم پزشــکی کرمان بوده اند. همچنین ۲ نفر در حوزه دانشگاه علوم پزشکی 
رفسنجان به دلیل ابتلا کرونا فوت شــدند. در حوزه دانشگاه علوم پزشکی بم هم ۳ مورد 
فوت ناشی از کرونا ثبت شده اســت. مجموع جانباختگان ابتلای قطعی به کووید ۱۹ در 

کرمان به ۲۱۷۳ نفر رسیده است.

متقاضیان برای دریافت»یارانۀ اعتباری خرید کتاب« در نمایشــگاه 
مجازی کتاب اســتانی جنوب کرمان می توانند با مراجعه به سامانه 

ketab.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند.یارانه کتاب »نمایشگاه جنوب کرمان« صرفاً به افرادی 
تعلق می گیرد که ساکن جنوب کرمان هســتند و در فرآیند خرید، صرفاً نشانی های پستی 
جنوب کرمان قابل ثبت و سفارش هستند.حداکثر یارانه هر فرد تا سقف خرید ۲۰۰هزار تومان، 
۳۰درصد است و سهم پرداختی خریدار ۱۴۰هزار تومان و سهم یارانه خریدار ۶۰هزارتومان 

که هنگام خرید محاسبه و سهم خریدار دریافت می شود.

پاییز    سردتر   از    همیشه      می گذرد 
2173    مرگ   کرونایی     در   استان
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صفحه 3 را عک
بخوانید
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ادامه مطلب را در صفحه 2 بخوانید 

تومــان  500 قیمــت              1399 آذر   24 دوشــنبه         885 پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 

راهداری جنوب کرمان راهداری جنوب کرمان 
درگیر چالش تامین اعتباردرگیر چالش تامین اعتبار

حضور 3 نماینده از 
کرمان در لیگ دسته 

دوم فوتبال کشور
نصب 12۹ المان شهری 

برای سالگرد شهادت سردار دل ها مـس نویـن، شـهرداری بـم و مـس شـهربابک 
بـه عنـوان نماینـدگان اسـتان کرمـان در 
رقابت هـای لیـگ دسـته دوم فوتبـال کشـور 

حضـور دارنـد.
کمیته هـای  رئیـس  امیرخسـروی  عرفـان 
فرهنگـی و روابط عمومـی هیئت فوتبال اسـتان 
کرمـان  در گفت و گـو با خبرنـگار گروه اسـتان 
هـای باشـگاه خبرنـگاران جـوان از کرمـان، بـه 
آغاز مسـابقات لیـگ دسـته دوم فوتبال کشـور 
- فصـل مسـابقاتی 1400-1399 از روز شـنبه 
29 آذرماه 99 اشـاره کرد و گفت: ایـن رقابت ها 
بـا حضـور 28 تیـم در دو گـروه 12 تیمـی بـه 

صورت رفـت و برگشـت برگـزار می شـوند. 
او افـزود: مـس نویـن در گروه الـف و شـهرداری 
بـم و مـس شـهربابک در گـروه ب بـه عنـوان 
نماینـدگان اسـتان کرمـان در رقابت هـای لیگ 

دسـته دوم فوتبـال کشـور حضـور دارنـد.
امیرخسـروی تصریح کرد: در هفته نخسـت این 
رقابت ها، مس نوین کرمان روز یکشـنبه 30 آذر 
ماه راس سـاعت 14 در ورزشـگاه امام علی شـهر 

کرمان با سـپیدرود رشـت روبه رو شود.
رئیـس کمیته هـای فرهنگـی و روابط عمومـی 
هیئت فوتبال اسـتان کرمـان بیان داشـت: مس 
شـهربابک و شـهرداری بم نیـز روز دوشـنبه اول 
دی مـاه 99 سـاعت 14 دربـی اسـتان کرمـان 
در لیـگ دسـته دوم فوتبـال کشـور را برگـزار 

. می کننـد
امیرخسـروی گفـت: ایـن رقابـت در ورزشـگاه 
شـهدای مـس شـهربابک برگـزار خواهـد شـد.

او افـزود: بازی هـای لیـگ دسـته دوم فوتبـال 
کشور، براساس دسـتورالعمل برگزاری مسابقات 
لیـگ فوتبـال در شـرایط کوویـد 19 برگـزار 

خواهنـد شـد.

شهردار کرمان از نصب 129 المان شهری برای 
سالگرد شهادت سردار دل ها خبر داد.

به گزارش کرمان آنلاین، سیدمهران عالم زاده 
درخصوص فعالیت های کمیته عمرانی و یادمان های 
شهید  سپهبد  مکتب  سیاست گذاری  شورای 
حاج قاسم سلیمانی، با بیان اینکه شهرداری کرمان 
۶4 المان و سپاه ثارالله استان و سایر ادارات نیز ۶5 
المان یادبود برای سالگرد شهادت فرمانده ارشد 
جبهۀ مقاومت آماده می کنند، گفت: در مجموع 129 
المان تا سالگرد شهادت سپهبد شهید حاج قاسم 

سلیمانی در شهر کرمان نصب می شود.
فعالیت های کمیته عمرانی و  به  اشاره  با  وی 
یادمان های شورای سیاست گذاری مکتب سپهبد 
شهید حاج قاسم سلیمانی در استان کرمان گفت: 
برای نصب المان در سایر شهرستان های استان نیز 
باید با شورای سیاست گذاری مکتب سپهبد شهید 

حاج قاسم سلیمانی هماهنگ شود.
و  مجسمه ها  المان ها،  افزود:  کرمان  شهردار 
یادمان ها پس از تأیید کمیته هنری این شورا، در 

شهرستان های استان نصب خواهد شد.
عالم زاده ادامه داد: این المان ها و تابلوها با هماهنگی 
سپاه ثارالله استان جانمایی می شود و المان هایی که 
توسط سپاه و ادارات ساخته شده نیز، با همکاری 

شهرداری نصب می شود.
وی با بیان اینکه المان های طراحی شده توسط 
شهرداری، به زودی بارگیری و به کرمان انتقال 
می یابد، گفت: این المان ها به تدریج و تا پیش از 
سالگرد شهادت سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی، 
در نقاط مختلف و ورودی های شهر کرمان نصب 
خواهد شد.شهردار کرمان از نصب نخستین المان 
یادبود سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی، در تقاطع 

»ولی عصر« )عج(  شهر کرمان خبر داد و گفت: تا ماه 
آینده تمام المان ها در شهر کرمان نصب خواهد شد.

عالم زاده افزود: با توجه به اینکه آماده سازی مجسمه 
زمان بر است؛ قرار است تنها یک مجسمه در استان 
تهیه و نصب  شود که ابتدا قرار بود در استان مورد 
تأیید قرار گیرد، اما براساس تصمیم مسئولان، مقرر 
شد وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی آن را تأیید کند.

وی ادامه داد: احتمالاً با توجه به زمان برشدن مراحل 
تأیید این مجسمه، رونمایی از آن تا مراسم سالگرد 
امکان پذیر نیست، اما همین که که طراحی مجسمه 
مورد تأیید قرار گیرد، شهرداری ساخت آن را آغاز 

می کند و در میدان »بسیج« نصب می شود.
برگزاری  محل  درخصوص  کرمان  شهردار 
مراسم سالگرد گفت: در این رابطه در شورای 
سیاست گذاری مکتب سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی و با نظر نماینده ولی فقیه در استان و امام 
جمعه کرمان، استاندار کرمان و فرمانده سپاه ثارالله 
تصمیم گیری می شود و شهرداری مجری بخشی از 

این تصمیم گیری هاست.
عالم زاده افزود: البته تاکنون، دستوری مبنی بر اجرا 
و چگونگی برگزاری مراسم سالگرد سپهبد شهید 

حاج قاسم سلیمانی به ما ابلاغ نشده است.
وی در خصوص تأمین منابع مالی برای آماده سازی 
و نصب المان ها گفت: تهیۀ المان هایی که بر عهدۀ 
شهرداری است، با بودجه شهرداری انجام می شود 
و سایر ارگان ها نیز از منابع داخلی خود برای تهیۀ 

المان ها استفاده کرده اند.
شهردار کرمان بیان کرد: شهرداری کرمان در 
برگزاری مراسم سالگرد سردار دل ها، تمام تلاش 
خود را به کار خواهد گرفت تا این مراسم به بهترین 

شکل برگزار شود.

 برای هلیل، وعده مذاکره 
داده اید، چه شد؟

 نجمه سعیدی
سردبیر

»انتقـال آب هلیـل رود« کلیـد واژه ای اسـت 
کـه از یـک دغدغـه بـزرگ خبـر می دهـد، 
دغدغـه ی یـک میلیـون انسـان کـه هلیـل 
برایشـان نشـانه ای اسـت از عدالـت خداونـد. 
آقـای اسـتاندار، نمی خواهـم اینجـا برایتان از 
عمق ایـن دغدغـه بگویم کـه بعد از جلسـه ای 
کـه بـا دانشـجویان داشـتید و دیـدن بازخورد 
حرف های کـه در آن جلسـه زده شـد، یحتمل 
از عمـق ایـن دغدغـه، مطلـع شـده اید کـه 
»اظهر من الشـمس« اسـت. می خواهـم اینجا 
از زخـم عمـل نکـردن بـه وعـده، بگویـم، کـه 
گاهی بیشـتر از هر خنجری روح را می خراشد. 
در آن جلسـه وعـده دادیـد کـه شـرکت آب 
منطقـه ای و حفاظت محیـط زیسـت را مامور 
می کنیـد کـه در مـورد ایـن طـرح صحبـت 
کنند تـا اگـر طـرح صـلاح بـود، اقناع سـازی 
انجام شـود. در همان جلسـه گفتیـد، مخالفان 
هـم بیاینـد و مذاکـره کننـد، البتـه کـه بعد از 
حرف شـما، مخالفان منتظـر نماندند تـا زمان 
مذاکره مشخص شـود، حرف هایشـان را زدند، 
حرف هایـی کـه برخـی بـا تحلیـل علمـی و 
نگاه کارشناسـانه بـود و برخـی از درد و نگرانی 
اجتماعی. امـا هنوز خبـری از مذاکره نیسـت، 
چه شـد آن وعده؟، مردمـان این دیـار به کریم 
بودن، شـهرت دارند، اما فراموش کار نیسـتند، 
آیـا ۱۰ روز بـرای  فراهـم کـردن اسـباب ایـن 
مذاکـره زمـان کمـی اسـت؟، از مـن روزنامـه 
نگار این توصیـه را بپذیرید، در ایـن دیار مردم 
پیگیـر وعده هـا هسـتند، اگر تـوان و یـا امکان 
اجـرای وعـده ای وجـود نـدارد، آن را بـه زبان 
نیاوریـد، بگذاریـد ایـن نـگاه جهادی شـما به 
مشـکلات، دل مردمـان ایـن اسـتان مظلوم و 

تاثیر گـذار را همچنـان گـرم نگـه دارد.  

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

مـارا
دنبال
کنید

شهرداری محی آباد

پروژه آسفالت معابر شهر محی اباد 

شهرداری محی آباد در نظر دارد مناقصه عمومی آسفالت معابر شهر محی آباد آسفالت معابر شهر محي آباد به شماره 209909346200006 را از طریق سامانه تدارکات 
الکتروبکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی 

امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1399/9/23 می باشد.

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان

وم
ت د

فراخوان مناقصات عمومی  نوب
یک مرحله ای با ارزیابی کیفی   

فهرست بهامبلغ تضمين )ريال(نوع تضمينمبلغ برآورد )ريال(عنوان پروژهشماره مناقصه

16/الف/99/46
انجام عملیات راهداری در راه های سطح 

حوزه استحفاظی اداره کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای جنوب استان کرمان

112،151،495،000
براساس بخشنامه 123402/ت  

50659هـ  مورخ 94/09/22 آئین 
نامه تضمین برای معاملات دولتی

مقطوع5،607،574،750

اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصات عمومی ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه 
مراحل برگزاری مناقصات از دریافت اسناد مناقصات تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 
آدرس “ www.setadiran.ir “  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 

الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصات محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصات در سامانه تاریخ 09/24/ 1399 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصات از سایت : تا ساعت 13 روز شنبه مورخ  09/29/ 1399
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : تا ساعت 11:00 صبح روز یکشنبه مورخ 10/14/ 1399

زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 8:00 صبح روز دوشنبه مورخ 10/15/ 1399
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصات و ارائه پاکت های الف : نشانی : اداره كل راهداری و حمل ونقل جاده ای 

جنوب استان کرمان به نشاني: جيرفت – کیلومتر 5 جاده کرمان_ابتدای شهرک صنعتی شماره 2 جیرفت و تلفن : 03443352139 و 03443352169
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 02141934 ،  دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای تجدید شده

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 8 روز یکشنبه 99/9/23
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 14 روز چهارشنبه 10 / 10 /99

زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 10 روز پنجشنبه 99/10/11  
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص 
اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف : آدرس محی آباد - بلوار فردوس و تلفن : 

33782411-034 و 09133432670
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :

مرکز تماس : 41934 - 021
دفتر ثبت نام 88969737 و 85193768

شهردار کرمان خبر داد:

ول
ت ا

نوب
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کمین دستفروشان اسکیمری 
برای شهروندان

رئیس پلیس فتا اســتان کرمان گفت: شهروندان در هنگام خرید 
از دوره گرد ها و دســتفروش ها، بایســتی مراقب باشند تا در دام 
کلاهبرداران اسکیمری نیفتند. سرهنگ امین یادگار نژاد، رئیس 
پلیس فتا استان کرمان با اشــاره به اینکه دستفروشان می توانند 
محل کسب و کار خود را به راحتی تغییر دهند، گفت: کلاهبرداران 
در قالب دستفروش دوره گرد با استفاده از اسکیمر اقدام  به سرقت 
اطلاعات کارت بانکی شهروندان کرده و حساب بانکی آن ها را خالی 
می کنند. او افزود: اسکیمر دستگاهی است که قابلیت کپی کردن 
اطلاعات کارت های اعتباری بانکی را داشــته و در کنار دستگاه 
کارت خوان و عابر بانک ها نصب می شود. سرهنگ یادگار نژاد بیان 
کرد: کلاهبرداران با توجه به شباهت اسکیمر به دستگاه های پوز، 
این دستگاه را در کنار دســتگاه پوز اصلی قرار می دهند و در ابتدا 
کارت خریدار را در دستگاه اسکیمر کشیده که اطلاعات کارت کپی 
شده و به بهانه خراب بودن این دستگاه، کارت خریدار را دوباره در 
دستگاه پوز اصلی می کشند، تا اینجای کار تمام اطلاعات کارت به 
جز رمز کارت در اختیار کلاهبرداران قرار گرفته و رمز کارت را با 
روشی بسیار راحت و با پرسش از خریدار که رمزتان چیست؟ به 
دست می آورند. او در رابطه با راهکار های پیشگیری از کلاهبرداری 
اسکیمر گفت: برای پیشگیری از کلاهبرداری اسکیمری، خریداران 
حین خرید با کارت بانکی و انجام عملیات بانکی با دســتگاه های 
کارتخوان سیار از در اختیار گذاشتن رمز بانکی خود به دیگران و 
فروشــنده ها خودداری کرده و خود اقدام به کشیدن کارت و وارد 
کردن رمز در دستگاه کارتخوان بانکی کنند و برای احتیاط بیشتر 
از نبود اتصال وسیله اضافه ای به دستگاه کارتخوان مطمئن شوند.

ملاک بانک ها در پرداخت تسهیلات 
گردشگری درست نیست

مدیرکل میـراث فرهنگـی، صنایع دسـتی و گردشـگری اسـتان 
کرمان بـا انتقـاد از عـدم همـکاری بانک ها بـا بحش گردشـگری 
عنوان کرد: مـلاک عمل قـرار دادن بانک های اسـتان در پرداخت 
تسـهیلات بـه بخش گردشـگری، مـلاک کارشناسـی و درسـتی 
نیسـت. "فریدون فعالی" در پنجمین جلسـه کارگـروه اقتصادی، 
اشـتغال و سـرمایه گذاری اسـتان کرمـان، گفـت: طی سـال های 
۹۸ و ۹۹ در مجمـوع ۱۷ پرونـده با اعتبار سـرمایه گـذاری بالغ بر 
۴۸۰ میلیـارد تومان در اسـتان در حوزه گردشـگری تکمیل شـد 
کـه ۲۸۸ میلیـارد تومان بـرای این پـروژه هـا مصوبه ملـی اخذ و 
به شـش بانـک عامـل گردشـگری، ملـی، آینـده، توسـعه تعاون، 
کشـاورزی و رفـاه معرفـی شـدند. مدیـرکل میـراث فرهنگـی، 
صنایـع دسـتی و گردشـگری اسـتان کرمـان افـزود: از مجمـوع 
پرونده های تشـکیل شـده تنها ۴ پرونده بـه عقد قرار داد رسـیده 
کـه ۳۶ میلیـارد تومـان پرداخـت تاکنـون صـورت گرفته اسـت. 
فعالـی، مدیرکل میـراث فرهنگـی، صنایع دسـتی و گردشـگری 
اسـتان کرمان بـا تاکید بـر اینکه نـگاه به گردشـگری بایـد تغییر 
کند تـا شـاهد رونـق ایـن صنعـت در اسـتان باشـیم، ادامـه داد: 
در اسـتان های هـدف گردشـگری هـم مسـئولین اسـتانی و هـم 
مسـئولین بانکی بـه بخـش گردشـگری توجـه و اهمیـت زیادی 
می دهند و اولویت آنها بخش گردشـگری اسـت. مدیـرکل میراث 
فرهنگـی، صنایع دسـتی و گردشـگری اسـتان کرمـان بـا انتقاد 
از عـدم همـکاری بانک هـای اسـتان با بخـش گردشـگری عنوان 
کـرد: هـر پرونـده ای کـه بـه بانک هـا معرفـی می کنیـم، توجیـه 
اقتصـادی، مالـی و فنـی آن را نیـز ارایـه می دهیـم امـا بانک هـا 
دوبـاره کارشناسـی می کننـد و از مـا به طـور مثال درصد اشـغال 
هتل هـا را می خواهند کـه به هیـچ عنوان ایـن توجیه درسـتی از 
نظر بنده نیسـت زیرا ممکن اسـت یک هتل درصد اشـغال آن ۹۰ 
درصد و هتل دیگری ۱۰ درصد اسـت لذا میانگین سـطح اشـغال 
پایین می آیـد لذا ایـن ملاک عمـل قـرار دادن بانـک در پرداخت 

تسـهیلات، ملاک کارشناسـی و درسـتی نیسـت.

پژوهشگر اپیدمیولوژی و تکامل ویروس دانشگاه 
آکسفورد با تاکید بر اینکه پیک زمستانه کرونا نیز 
می تواند همانند پیک پاییزه باشد گفت: شدت 
پیک زمستانه کرونا به عوامل متعددی بستگی 
دارد که پیش بینی آن به راحتی نخواهد بود اما باید 
به این نکته توجه داشت که پیک زمستانه کرونا 
می تواند به همان اندازه پیک پاییزه کشته و مبتلا 
داشته باشد اگر مدیریت قوی نداشته باشیم. دکتر 
"ماهان غفاری" در گفت و گوی تفصیلی با ایسنا 
درباره آخرین وضعیت شیوع بیماری کووید ۱۹ 
در دنیا گفت: از ابتدای دسامبر ۲۰۲۰ که اولین 
موارد کووید ۱۹ در ووهان چین گزارش شد، 
تاکنون راه درازی را از جنبه های مختلف همچون 
 ،۲-SARS-CoV شناسایی و دانش درباره ویروس
نحوه انتشار ویروس، مسائل دارویی و درمانی این 
بیماری و همچنین تولید واکسن کووید ۱۹ را طی 
کرده ایم. وی با اشاره به اینکه با گذشت زمان نحوه 
تشخیص این بیماری که در ابتدای پاندمی بیشتر 
بر روی موارد بالینی تکیه می شد، بهتر و فهم، 
شناسایی و تشخیص موارد مبتلا نیز بهتر و دقیق تر 
شد اظهار کرد: دنیا و به ویژه کشورهای اروپایی 
تاکنون دو پیک عمده بیماری کووید ۱۹ را تجربه 
کرده اند که یکی از این پیک ها در اوایل پاندمی و 

دیگری در پاییز ۲۰۲۰ بود.
ایران اوج پیک سوم بیماری کووید ۱۹ را 

پشت سر گذاشته است
غفاری به وضعیت ایران نیز اشاره کرد و گفت: 
ایران نیز تاکنون سه پیک متمایز بیماری را 
تجربه کرده است که این پیک ها در فروردین، 
تابستان و پاییز امسال بوده که به نظر می رسد 
با توجه به آمار ارائه شده، کشور اوج پیک سوم 
این بیماری را نیز پشت سر گذاشته است. این 
پژوهشگر اپیدمیولوژی دانشگاه آکسفورد در 
پاسخ به این سوال که "چرا ایران تاکنون سه 
پیک بیماری کووید ۱۹ را پشت سرگذاشته این 
در حالی است که در سایر کشورهای درگیر با این 
بیماری شاهد دو پیک بوده ایم؟" گفت: آن چیزی 
که در این موضوع به نظر می رسد این است که در 
بیشتر کشورهای اروپایی با وجود همه نواقصی 
که در کنترل این بیماری داشتند، اما اجازه 
داده شد که پیک اول بیماری به صورت کامل 
فروکش پیدا کند )به طوری که آمار روزانه فوتی 
های کرونایی به طور متوسط به کمتر از ۱۰ نفر 

رسید( و سپس در این سطح پایین اپیدمی و در 
شرایطی که اپیدمی تا حدودی کنترل شده بود، 
بازگشایی های مجدد مشاغل صورت گیرد. وی با 
اشاره به اینکه به نظر می رسد در ایران هیچ وقت 
پیک بیماری به صورت کامل مهار نشد افزود: 
متاسفانه در ایران شاهد بودیم که هر زمان پیک 
بیماری کووید ۱۹ می خواست مهار و کنترل 
شود، بازگشایی مجدد مشاغل صورت می گرفت 
که همین امر سبب می شد ایران بلافاصله وارد 
پیک بعدی بیماری شود و این اتفاق باعث شد 
که جامعه ایرانی نسبت به این بیماری تا حدود 
زیادی آسیب پذیر شده و نتوانسته ایم تاکنون 

این اپیدمی را خوبی مهار کنیم.
سرعت جهش کووید ۱۹ چهار برابر کمتر از 

آنفلوانزاست
غفاری ادامه داد: اهمیت اصلی این رصدهای 
ژنتیکی این است که جهش های فرارکننده از 
سلول ایمنی بدن )مانند آنفلوانزای فصلی( را مورد 
رصد قرار دهد اما در مجموع می دانیم که سرعت 
جهش کووید ۱۹ چهار برابر کمتر از آنفلوانزا بوده 
اما این احتمال و ریسک وجود دارد که جهش های 
فرار کننده در این ویروس ظاهر شده که باعث شود 
کل جامعه را نسبت به این ویروس آسیب پذیر کند 
و این موضوع در جوامعی که اپیدمی در آنها کنترل 
نشده )درصد ابتلای بالا(، می تواند خطر بزرگی 
محسوب شود زیرا در این جوامع فرصت بیشتری 
به ویروس داده خواهد شد که بتواند جولان داده 

و به جهش های بیشتری دست پیدا کند. این 
پژوهشگر اپیدمیولوژی و تکامل ویروس دانشگاه 
آکسفورد در بخش دیگری از گفت و گوی خود 
با ایسنا به آخرین وضعیت تولید واکسن کووید 
۱۹ در دنیا اشاره کرد و گفت:  واکسن های فایزر و 
مودرنا از تکنولوژی جدید RNAهای پیام رسان 
استفاده می کنند که در این فرآیند ویروسی به 
بدن وارد نمی شود ولی کد ژنتیکی سنبله ویروس 

در قالب یک بسته چربی وارد بازوی بدن انسان 
شده که وقتی Spike پروتئین ها در بدن تولید 
شود، باعث می شود سلول های دفاعی بدن برای 
مقابل با ویروس فعال شوند که به نظر می رسد 
این نوع واکسن ها کارایی بالایی داشته باشند. 
غفاری درباره برخی ابهامات نسبت به واکسن 
های mRNA فایزر و مودرنا گفت: هنوز درباره 
»ایمنی های دراز مدت این واکسن ها« و اینکه 
»چقدر این واکسن ها می توانند از ابتلای افراد 
به فرم های شدید این بیماری جلوگیری کرده« 
و همچنین به »چه میزان می توانند از انتشار 
ویروس به سایر افراد جلوگیری کند« ابهامات و 
علامت سوال های بزرگی وجود دارد. وی به واکسن 

دانشگاه آکسفورد اشاره کرد و به ایسنا گفت: 
واکسن دانشگاه آکسفورد از ویروس کشته شده 
یا ویروس سرماخوردگی شامپانزه )آدنوویروس( 
استفاده می کند که در این حالت کد ژنتیکی 
سنبله ویروس را در یک "آدنوویروس" قرار می 
دهند که در این روش، از "ویروس" به عنوان یک 
حمل کننده کد ژنتیکی سنبله ویروس کووید ۱۹ 

استفاده می شود.

بازگشت به زندگی قبل از کرونا تدریجی 
است

غفاری گفت: روی کاغذ و با توجه به اعداد مطرح 
شده درباره ظرفیت تولید واکسن کووید ۱۹، 
می توان عنوان کرد که تا پایان تابستان سال 
آینده شاید به روال زندگی عادی قبل از کرونا تا 
حدودی برگردیم اما باید به این نکته توجه داشته 
باشیم که این بازگشت به روند عادی، "تدریجی" 
خواهد بود. وی گفت: آن چیزی که درباره این 
نوع ویروس ها و بیماری های واگیردار می دانیم 
این است که فصول پاییز و زمستان بهترین فصل 
و زمان برای انتشار این نوع ویروس هاست زیرا 
در این فصول از سال حضور مردم در فضاهای 
بسته که تهویه مناسب ندارند سبب خواهد شد 
ویروس برای مدت زمان بیشتری در این فضاهای 
بسته بماند و فرصت مطلوبی برای رشد آن فراهم 
خواهد شد و به همین دلیل نیز پیک پاییزه 
کروناویروس در ایران و سایر کشورهای دنیا 
خیلی محتمل تر از پیک های قبلی بود. غفاری 
با تاکید بر اینکه پیک زمستانه کرونا نیز می 
تواند همانند پیک پاییزه باشد افزود: شدت پیک 
زمستانه کرونا به عوامل متعددی بستگی دارد 
که پیش بینی آن به راحتی نخواهد بود اما باید 
به این نکته توجه داشت که پیک زمستانه کرونا 
می تواند به همان اندازه پیک پاییزه کشته و مبتلا 
داشته باشد اگر مدیریت قوی نداشته باشیم. وی 
در توصیه خود به دولتمردان گفت: پیگیری فوری 
توزیع واکسیناسیون می تواند یکی از اقدامات 
مهم و اولویت دار دولت ها در کنترل بیماری در 
شرایط کنونی باشد ضمن آنکه انتظار می رود در 
حین واکسیناسیون، بحث مدیریت کنترل شیوع 

بیماری نیز دنبال شود.

دادستان کرمان با اشاره به تفاوت فاحش قیمت 
تمام شده لاستیک تولید شده در کارخانه لاستیک 
کرمان با بازار آزاد، گفــت: رصدهای اطلاعاتی و 
میدانی انجام شده بیانگر نقش واسطه ها و باندهای 
دلالی در بازار سیاه لاستیک است که شناسایی و 
برخورد با این افراد در دســتور کار ویژه قرار دارد. 
دادخدا سالاری ضمن بازدید 2 ساعته از خطوط 
تولید کارخانه لاســتیک کرمان در نشست رفع 
موانع تولید در محل این کارخانه، افزود: با دستور 
مســتقیم مدعی العموم تمام نهادهای امنیتی، 
اطلاعاتی و انتظامی مکلف به پیگیری و شناسایی 
عاملان گرانی در بازار لاستیک و تشکیل پرونده 
در این خصوص هســتند. وی با اشاره به فعالیت 
سه هزار کارگر در کارخانه لاستیک عنوان کرد: 
این کارخانه با ظرفیت تولید 9 میلیون و 500 هزار 
حلقه لاستیک در واحدهای کرمان و کردستان، 
جایگاه مهمی در تولید لاستیک در کشور دارد و بنا 

به اعلام کارشناسان این کارخانه، قیمت تمام شده 
بسیاری از تولیدات آن یا معادل قیمت مصوب و یا 
بالاتر از آن است. دادستان عمومی و انقلاب کرمان 
با بیان اینکه همت مسئولان و مدیران مجموعه 
لاستیک کرمان در حفظ ظرفیت تولید کارخانه 
همانند گذشته با وجود تمامی مشکلات قابل تقدیر 
است، گفت: جای تاسف است که به دلیل مشکل 
در شبکه نظارتی و واقعی نبودن سیستم قیمت 
گذاری، تعدادی از افراد ســودجو در بازار دلالی، 
برخی از محصولات این کارخانه را با قیمت مصوب 
از کارخانه تحویل گرفته و با قیمتی معادل چهار 
برابر قیمت مصوب به دســت مصرف کننده می 
رسانند. سالاری ادامه داد: متاسفانه مشاهده شده 
برخی افراد فرصت طلب یک مدل از انواع لاستیک 
های تولیدی این مجموعه با قیمت تمام شده 23 
میلیون تومان را در بازار سیاه تا 95 میلیون تومان 
به فروش می رســانند. وی با اشاره به این مطلب 

که تولیدات این کارخانه متناسب با نیاز بازار در 
حال عرضه است، خاطرنشان کرد: قیمت فروش 
لاستیک های این مجموعه در واحد تولیدی با 
نرخ مصوب است اما در شــبکه توزیع با افزایش 
چند برابری روبه رو می شــود. دادستان کرمان 
با اشاره به اینکه مشــکلات این واحد تولیدی 
در راســتای تامین مواد اولیه و تامین ارز نیاز به 
پیگیری جدی دارد، گفت: لازم است که دولت نیز 
مشوق های حمایتی از واحدهای تولیدی بزرگ از 
جمله مجموعه لاستیک کرمان را در اولویت قرار 
دهد تا از بروز خسارت های مالی به این مجموعه 
ها در شرایط اقتصادی کنونی جلوگیری شود. 
ســالاری بیان کرد: با قید فوریت و بطور ویژه 
پرونده این واحد تولیدی در دادستانی و ستاد 
اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی تشکیل 
و با همکاری ارگان هــای متولی پیگیری های 
لازم جهت رفــع موانع تولیــد آن صورت می 

گیرد. دادســتان کرمان با همراهی نمایندگان 
اداره کل اطلاعات، تعزیرات حکومتی، صمت 
و پلیس اقتصادی در راســتای اجرای سیاست 
ها و رویکردهای قوه قضاییه در مسیر حمایت 
از تولید، نظارت بر بازار، رفع موانع تولید و لزوم 
برخورد بــا دلالان بازار لاســتیک به صورت 
سرزده از کارخانه لاســتیک این شهر بازدید 
کرد. سالاری در جریان این بازدید دو ساعته از 
خط تولید این کارخانه به صورت کامل بازدید 
کرد و ضمن بازدید از انبارهای این مجموعه، در 
نشســت فوق العاده رفع موانع تولید به بررسی 
راهکارهای رفع مشــکلات مدیران این واحد 
بزرگ تولیدی استان کرمان پرداخت. مجتمع 
کارخانجات بارز از سال ۷1 آغاز به کار کرد و در 
حال حاضر با 3 هزار نفر نیرو سالانه 9 میلیون و 
500 هزار حلقه لاستیک را در واحدهای کرمان 
و کردستان تولید می کند. مهمترین تولیدات 
این کارخانه 44 نوع لاســتیک رادیال سبک و 
سنگین بدون تیوپ، انواع تیوپ و لاستیکهای 
تیوپ دار است و تنها خط رادیال سنگین کشور 
دراین کارخانه قرار دارد کــه در آن روزانه 18 
هزار حلقه لاستیک تولید و جهت تنظیم بازار 

همگی روانه بازار داخلی می شوند.

سرعت جهش آنفلوانزا، ۴ برابرکرونا   است

نهادهای  امنیتی  و  اطلاعاتی، عاملان  گرانی  بازار 
لاستیک  را  شناسایی کنند

گزارش
ایسنا

طرح تحولی  مدرسه خوانا  در 
کرمان آغاز به کار کرد

ــتور  ــا دس ــان ب ــتان کرم ــا در اس ــه خوان ــی مدرس ــرح تحول ط
معــاون آمــوزش ابتدایــی وزیــر آمــوزش و پــرورش بــه صــورت 
مجــازی آغــاز بــه کار کــرد. رضــوان حکیــم زاده، معــاون 
ــان  ــتان کرم ــرورش اس ــوزش و پ ــر آم ــی وزی ــوزش ابتدای آم
ــا، ارتقــای  ــه اینکــه در طــرح تحولــی مدرســه خوان ــا اشــاره ب ب
ــی  ــرد تلفیق ــا رویک ــی ب ــه زبان ــای چهارگان ــطح مهارت ه س
ــئولیت  ــی مس ــای زندگ ــی از مهارت ه ــه اساس ــه مولف ــا س ب
پذیــری، جــرات ورزی و ادب از اهــداف اصلــی اســت، گفــت: در 
اولیــن مرحلــه از اجــرای ایــن طــرح، ۵ درصــد مــدارس تحــت 
پوشــش قــرار می گیرنــد. او افــزود: ایــن طــرح فرصتــی فراگیــر 
ــای  ــتن و مهارت ه ــدن، نوش ــای خوان ــت مهارت ه ــرای تقوی ب
زندگــی اســت. حکیــم زاده بیــان کــرد: بــا تاکیــد وزیــر آموزش 
ــوزه  ــای ح ــه چالش ه ــی در وزارت خان ــر معاونت ــرورش، ه و پ
خــود را شناســایی و معرفــی کــرد کــه در حــوزه آمــوزش 
ــدن،  ــای خوان ــف مهارت ه ــش، ضع ــن چال ــم تری ــی مه ابتدای
ــر  ــا ب ــز م ــن تمرک ــود؛ بنابرای ــی ب ــای زندگ نوشــتن و مهارت ه
ــت  ــی اس ــای زندگ ــد مهارت ه ــی و بع ــه زبان ــای پای مهارت ه
ــی اســت و  ــارت روخوان ــم جــدا از مه ــدن ه ــارت خوان ــه مه ک
در ایــن مهــارت، بــه مفهــوم، درک متــن و برقــراری ارتبــاط بــا 
ــارت  ــور مه ــن ط ــود، همی ــه می ش ــق آن تکی ــان موف آن و بی
ــود؛  ــده می ش ــی دی ــت و گاه ــم اس ــیار مه ــه بس ــتن ک نوش
حتــی دانشــجویان هــم در نوشــتن یــا خوانــدن مشــکل دارنــد. 
او در خصــوص زمــان اجــرای طــرح و چگونگــی انتخــاب جامعه 
هــدف گفــت: بــا توجــه بــه اینکــه ایــن طــرح در ابتــدای کار به 
صــورت آزمایشــی اســت، میــزان پوشــش آن در برنامــه اولیــه 
مــا بــرای ده درصــد از مــدارس پیــش بینــی شــده بود کــه پس 
از شــیوع بیمــاری کرونــا و مجازی شــدن آمــوزش، بــه ۵ درصد 
از مــدارس  کاهــش پیــدا کــرد کــه ایــن تعــداد، شــامل همــه 
انــواع مــدارس، از جمله شــهری، روســتایی، دولتــی، غیردولتی، 
ــوش  ــوص گ ــت: در خص ــود. وی گف ــرانه می ش ــه و پس دختران
کــردن و نوشــتن تعــداد کمــی از دانــش آمــوزان این اعتمــاد به 
نفــس را پیــدا می کننــد کــه از ابــزار زبــان به درســتی اســتفاده 
کننــد، مهــارت گــوش کــردن را بایــد تقویــت کنیــم و بدانیم با 
شــنیدن متفاوت اســت و بــه دانــش آمــوزان بیاموزیم واکنشــی 
خردمندانــه در برابــر شــنیده ها نشــان دهنــد؛ حتی خیلــی از ما 
یاد نگرفتــه ایــم، خــوب همدیگــر را بشــنویم و تجزیــه و تحلیل 

ــم. ــت کنی ــام آن را دریاف و پی

طبق گزارش دانشگاه علوم پزشکی کرمان در 
24 ساعت گذشته 55 بیمار جدید کرونایی در 
استان بستری شدند. بر این اساس تعداد کل 
موارد بستری دارای تست مثبت کرونا در استان به 14۷18 
نفر رسید. هم اکنون 431 نفر به دلیل ابتلای قطعی به کرونا 
در بیمارستان های استان بستری اند. از 55 مورد جدید 
بستری 30 نفر در حوزه دانشگاه علوم پزشکی کرمان بستری 
اند. همچنین 8 نفر در حوزه دانشگاه علوم پزشکی بم و 2 نفر 
در حوزه علوم پزشکی رفسنجان هستند. در حوزه دانشکده 
علوم پزشکی سیرجان هم 15 مورد جدید کرونا بستری شده 
است. طبق این گزارش در 24 ساعت گذشته 13 نفر به دلیل 
ابتلا به کووید19 در استان کرمان جان خود را از دست داده 
اند. از این 13 مورد، 8 نفر در حوزه دانشگاه علوم پزشکی 
کرمان بوده اند. همچنین 2 نفر در حوزه دانشگاه علوم 
پزشکی رفسنجان به دلیل ابتلا کرونا فوت شدند. در حوزه 
دانشگاه علوم پزشکی بم هم 3 مورد فوت ناشی از کرونا ثبت 
شده است. مجموع جانباختگان ابتلای قطعی به کووید 19 

در کرمان به 21۷3 نفر رسیده است.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی با تاکید برآنکه بودجه ریزی ۱۴۰۰ 
هیچ انطباقی با جنگ اقتصادی ندارد، تصریح 
کرد: باید مصوبات ما در خصوص اصلاح ساختار بودجه 
باشد. "محمدرضا پورابراهیمی" در هشتمین جلسه شورای 
برنامه ریزی و توسعه استان کرمان گفت: وضعیت بودجه سال 
آینده کشور وضعیتی خاصی دارد که باید هم نگاه استانی 
و هم نگاه ملی به این موضوع از اهمیت ویژه ای برخوردار 
باشد، اما متاسفانه قاعده بودجه نویسی ۱۴۰۰ شبیه سنوات 
گذشته می باشد این در حالی است که انتظار داشتیم دولت 
اصلاح ساختار بودجه را در سال ۱۴۰۰ لحاظ می کرد که 
گلایه جدی ما از دولت است. رییس کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در مجلس یازدهم 
باید این اصلاح ساختار انجام می شد، تاکید کرد: در اصلاح 
ساختار بودجه مقرر بود که درآمدهای مالیاتی کل کشور به 
حداکثر ظرفیت ممکن برسد که متاسفانه در بودجه سال 
آینده تنها ۲۶ درصد از سهم کل بودجه کشور را بحث های 
مالیاتی به خود اختصاص داده این در حالی است که مجموع 
درآمدهای پایدار ما از حوزه مالیات است. پورابراهیمی افزود: 
باید پایه های جدید مالیاتی داشته باشیم و این پایه های 
مالیاتی اصلا کاری به دهک های پایین درآمدی جامعه ندارد 
و این اتفاق در بیشتر کشورهای دنیا اجرا شده است که در 
لایحه بودجه شاهد این تصمیمات ساحتاری نیستیم. رییس 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با تاکید برآنکه 
بودجه ریزی ۱۴۰۰ هیچ انطباقی با جنگ اقتصادی ندارد، 
تصریح کرد: باید مصوبات ما در خصوص اصلاح ساختار 
بودجه باشد. نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای 
اسلامی اظهار کرد: در بودجه ۱۴۰۰، ۳۲۰ هزار میلیارد 
تومان تراز منفی را شاهد هستیم یعنی ما در سال آینده 
۳۲۰ هزار میلیارد تومان کسری بودجه داریم بنابراین 
پیش بینی ما این است که در سال آینده شکاف بین میزان 
مصارف و منابع به حدود ۳۲۰ هزار میلیارد تومان خواهد 
رسید. پورابراهیمی بیان کرد: مقرر بود سهم بودجه کشور 
از درآمدهای نفتی به حدود ۲۰ درصد برسد، که در لایحه 
پیشنهادی بودجه ۱۴۰۰ از سوی دولت به مجلس شورای 
اسلامی نه تنها کاهش پیدا نکرده بلکه حدود ۲ برابر نیز 
افزایش یافته است به طوری که سهم نفت در بودجه سال 
آینده به حدود ۴۰ درصد رسیده ضمن آنکه نسبت مالیات 
به کل منابع حدود ۲۶ درصد است و حدود ۹۰ درصد 
مصارف کشور از مصارف هزینه ای تشکیل می دهد که 
عدد بسیار بالایی است. رییس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به اینکه قانون مالیات بر عایدی در 
کمیسیون اقتصادی مجلس نهایی شده و از یکشنبه در 
دستور کار صحن علنی مجلس قرار می گیرد افزود: ۲.۸ 
میلیارد یورو منابع صندوق توسعه ملی به عنوان استقراض 
در اختیار دولت قرار داده شده که باید در زیرساخت ها هزینه 
شود اما سهم استان کرمان مشخص نیست. نماینده مردم 
کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی  خاطر نشان کرد: 
ساختارهای بودجه باید در این بحث ها تغییر اساسی پیدا 
کند و در بودجه ۱۴۰۰ حتما باید منویات مقام معظم رهبری 

عملیاتی شود.

استاندار کرمان با بیان اینکه سهم اســتان در وصول درآمدهای مالیاتی عادلانه 
نیست گفت: مطالبه استان کرمان برگشت مازاد وصولی درآمدهای مالیاتی است. 
به گزارش خبرگزاری تســنیم از کرمان ، علی زینی وند در شورای برنامه ریزی و 
توسعه استان کرمان اظهار داشت: تجربه نشان داده که خیلی لوایح بودجه دولت 
را نمی توان تغییر داد اما در بودجه اســتان ها این امکان وجود دارد و باید از تمام 
ظرفیت ها برای جذب اعتبارات بودجه ای استفاده شود. وی با بیان اینکه مدیران 
جمع بندی خود را به سازمان برنامه و بودجه اعلام کنند گفت: ظرفیت افزایش 
بودجه در حوزه بهداشت و درمان، آب و فاضلاب و در حوزه سهم استان از حقوق 
دولتی معادن و درآمد مازاد مالیاتی وجود دارد. استاندار کرمان با اشاره به اینکه 
حدود 800 روستای استان کرمان مشکل آبرسانی دارد که با این بودجه ها عملًا 
کاری نمی توانیم بکنیم افزود: انگیزه ای برای اســتان کرمان در وصول مالیاتی 
نمی ماند چرا که مازاد درآمد سال گذشته را نداده اند. وی با بیان اینکه سهم استان 
کرمان در وصول درآمدهای مالیاتی عادلانه نیست و مازاد درآمد استان برگشت 
داده نمی شود گفت: عمده افزایش درآمد استان از معادن استان کرمان است که 
باید در بودجه عادلانه برخورد شود. زینی وند با اشاره به اینکه مطالبه جدی استان 
کرمان است که مازاد درآمد مالیاتی استان برگشت داده شود افزود: مدیران باید 
از ظرفیت طرح های ملی و ماده 5۶ برای استان استفاده کنند. وی با بیان اینکه 
فرصت زیادی نمانده و کمیسیون تلفیق آغاز خواهد شــد ادامه داد: متأسفانه 
ساختار بودجه این گونه است که باید پیگیری کنیم تا نتیجه بگیریم و پیگیری هایی 
را هم که قبلًا دکتر فدائی استاندار قبل انجام داده بود با پیگیری انجام شده تقریباً 
محقق شد. استاندار کرمان با اشــاره به اینکه خیلی از پروژه هایی که می شود تا 
فروردین و اردیبهشت سال آینده به اتمام برسد را معرفی کنید گفت: آقای نوبخت 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه طبق قولی که داده دی ماه به استان کرمان سفر 

می کند و در این سفر وضعیت این پروژه ها تأمین اعتبار خواهد شد.

مطالبه  استان کرمان برگشت  مازاد 
وصولی درآمدهای  مالیاتی است

پاییز  سردتر  از  همیشه  می گذرد 
2173 مرگ کرونایی  در استان

بودجه ریزی ۱۴۰۰ هیچ انطباقی 
با جنگ اقتصادی ندارد

خبر

خبر

خبر

پژوهشگر اپیدمیولوژی و تکامل ویروس دانشگاه آکسفورد با تاکید بر اینکه پیک زمستانه کرونا نیز می تواند 
همانند پیک پاییزه باشد گفت: شدت پیک زمستانه کرونا به عوامل متعددی بستگی دارد که پیش بینی آن به 
راحتی نخواهد بود اما باید به این نکته توجه داشت که پیک زمستانه کرونا می تواند به همان اندازه پیک پاییزه 
کشته و مبتلا داشته باشد اگر مدیریت قوی نداشته باشیم. دکتر "ماهان غفاری" گفت: از ابتدای دسامبر 2۰2۰ که 
اولین موارد کووید ۱۹ در ووهان چین گزارش شد، تاکنون راه درازی را از جنبه های مختلف همچون شناسایی و 
دانش درباره ویروس SARS-CoV-2، نحوه انتشار ویروس، مسائل دارویی و درمانی این بیماری و همچنین 

تولید واکسن کووید ۱۹ را طی کرده ایم.

سنا
: ای

س
عک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک شهداد

هیـات موضـوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمان های 
فاقد سـند رسمی

اگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف وضعیـت ثبتی و 
اراضـی و سـاختمان هـای فاقد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 139960319005000235مورخ 
1399/4/30 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمان 
هـای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حوزه ثبـت ملک شـهداد تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی محمد پری زاده فرزند حاجی بشـماره شناسـنامه 667 صـادره از کرمان 
در ششـدانگ یکبابخانه به مسـاحت 445مترمربع پلاک 1594 فرعی مفروز و مجزی از 163 
فرعی از 47- اصلی واقع در بخش 26 کرمان به آدرس سـیرچ- پل مسـجد جامع به سـمت 
بـالا کوچـه حاجـی هـا خریداری از مالک رسـمی آقای علی بهارسـتانی  محرز گردیده اسـت. 
لـذا بـه منظـور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15روز آگهی می شـود در صورتی که 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشـند می توانند از تاریخ 
انتشـار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید 
ظـرف مـدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات 

سـند مالکیت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/9/10- تاریخ انتشار نوبت دوم:  1399/9/24

ابراهیم سیدی رئیس ثبت اسناد و املاک م الف 1122

آگهی احضار متهم
شاکی: خانم فرشته رحمانی پور فرزند علی
مشتکی عنه: آقای امیر نظرلو فرزند حسن

اتهام: کلاهبرداری رایانه ای
دادرسـی  آئیـن  قانـون   174 مـاده  تجویـز  طبـق 
کیفری)مصـوب 4 اسـفند 1392( بـه موجـب ایـن آگهـی 
بـه متهـم مذکـور ابـلاغ مـی گـردد حداکثـر ظرف یـک ماه 
پـس از انتشـار آگهـی در سـاعات اداری بـه دفتـر شـعبه 
اول بازپرسـی دادسـرای عمومـی و انقـلاب زرنـد واقـع در 
زرند بلوار امام حسـین )ع(سـاختمان دادسـرای عمومی و 
انقـلاب زرنـد جهت رسـیدگی و دفاع از اتهـام خود مراجعه 
نماییـد، نتیجـه عـدم حضـور رسـیدگی غیابـی و اتخـاذ 

تصمیـم شایسـته خواهـد بـود.م الـف 8
بازپرس شعبه اول دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان زرند
ابوالفضل محمدی

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد 
رهنی(

))آگهی مزایده اموال غیرمنقول پرونده 
کلاسه 8700009((

نظـر بـه اینکـه بدهـکار و راهنین نسـبت به پرداخـت بدهی 
خـود در مهلت تعیین شـده اقـدام ننموده اند لـذا در اجرای 
مقـررات مـاده واحـده قانـون اصلاحـی مـاده 34 اصلاحـی 
قانـون ثبـت مصوب 1386 املاک مـورد وثیقه ذیل از طریق 

مزایـده بـه فروش می رسـد.
شـش دانـگ قطعـه زمین پـلاک ثبتی   -1
4194 فرعـی از 18867- اصلـی واقـع در بخـش 13 کرمـان 
، بنـام شـرکت تعاونـی تختـه فشـرده زرنـد ثبـت شـده به 
شـماره 554، در صفحـه 85 دفتـر امـلاک جلـد 179  ذیـل 
ثبـت 28301 ثبـت و صـادر شـده اسـت، طبـق سـند رهنـی 
شـماره 81456 دفترخانه اسـناد رسـمی شـماره 26 زرند در 
رهـن بانـک رفـاه کارگران شـعبه مرکـزی زرند قـرار گرفته و 
محدود اسـت شـمالا بطول 150 متر مرزیسـت به باقیمانده 
پـلاک 18867- اصلـی، شـرقا بطـول 200 متـر مرزیسـت 
بـه حریـم جـاده آسـفالته زرنـد- پابدانـا ، جنوبا بطـول 150 
متـر مرزیسـت بـه باقیمانـده پـلاک 18867- اصلـی، غربا 
بطـول 200 متـر مرزیسـت بـه باقیمانـده پـلاک اخیرالذکـر 
بـه مسـاحت 30000)سـی هـزار( مترمربـع بـوده طبـق نظر 
کارشـناس رسـمی دادگسـتری بدیـن شـرح مـی باشـد: 
الـف- عرصـه: بـه مسـاحت 30000مترمربـع به قـرار هر متر 
مربـع 35.000ریـال جمعا به مبلـغ 1.050.000.000 ریال ارزیابی 

می گـردد. 
2- ملـک دارای حصـار آجـری دو طـرف نمـای سـفالی بـا 
نرده کشـی به طول 45 متر درب ورودی و 45 متر دیگر در 
ضلع شـمالی بـه صورت اجرای سـتون به فواصـل 4 متری 
بـه همـراه نـرده می باشـد، باقی مانـده اطـراف ملک جمعا 
بـه طـول 350 متر بدون اجرای شـناژ و فقط با سـتون های 
لولـه ای فلـزی و فنـس کشـی می باشـد در طـول 400 متر 
دیگر از حصار نیز فقط سـتون های فلزی اجرا شـده اسـت 
قسـمتهایی از محوطـه جدول گذاری گردیـده و دارای میدان 
مرکـزی نیـز مـی باشـد لـذا ارزش حصارکشـی و محوطـه 
سـازی جمعـا به مبلـغ 800.000.000 ریـال ارزیابی مـی گردد.

 3- اتاقـک نگهبانـی جلو درب ورودی به متراژ 55 مترمربع 
نیمه سـاز شـامل: شـناژ، با اسـکلت فلزی و نمای سـفالی 
و سـقف سـبک فلـزی بـدون پوشـش ورق گالوانیـزه و بـا 
اجـرای رابیتـس سـقف و فاقـد درب و پنجره و نـازک کاری 
مـی باشـد، کـه ارزش 55 متـر اعیانی طبقه همکف سـقف 

سـبک بـا مصالح بنایی جهـت نگهبانی به قـرار هر مترمربع 
6.000.000 ریـال جمعـا بـه مبلـغ 330.000.000 ریـال ارزیابـی 

می گـردد. 
4- چاله و فونداسـیون جهت نصب باسـکول بدون باسکول 

جمعا به مبلـغ 40.000.000 ریـال ارزیابی می گردد. 
5- یـک بـاب کانکـس 12 مترمربعی جهت اسـکان نگهبان 
بـا سـایه بـان اطـراف آن همـراه بـا 110 مترمربـع زیرسـازی 
بـه صـورت سـکو اجـرا گردیـده اسـت، از قـرار هـر مترمربع 
5.000.000 ریـال جمعـا بـه مبلـغ 60.000.000 ریـال ارزیابی می 

گردد. 
6- سـوله اصلـی بـه ابعـاد 12 در 30 متـر به مسـاحت 360 
مترمربـع از قـرار هر مترمربـع 8.000.000 ریـال جمعا به مبلغ 

2.880.000.000 ریـال ارزیابـی مـی گردد. 
7- مسـاحت سـقف سـبک با مصالـح بنایی جهـت انباری 
و سـایه بـان 500 مترمربـع از قـرار هـر مترمربـع 2.000.000 
ریـال جمعـا بـه مبلـغ 500.000.000 ریـال ارزیابـی مـی گردد. 
8- ماشـین آلات و تجهیـزات و لـوازم دیگـر ارزیابـی نگردیـد. 
لـذا ارزش کل ششـدانگ ملک مذکور معـادل 5.660.000.000 
) پنـج میلیارد و ششـصد و شـصت میلیون ریـال( ارزیابی 

و قطعی گردیده اسـت.
پـلاک فـوق از سـاعت 9 الـی 12 روز سـه شـنبه مـورخ 
1399/10/9 در اداره ثبـت اسـناد و امـلاک شهرسـتان زرنـد 
واقـع در بلـوار فـردوس از طریق مزایده به فروش می رسـد. 
مزایده از مبلغ 5.660.000.000 ریال ) پنج میلیارد و ششـصد 
و شـصت میلیـون ریـال( شـروع و بـه بالاتریـن قیمـت 

پیشـنهادی نقـدا فروختـه می شـود.
لازم بـه ذکـر اسـت پرداخـت بدهـی هـای مربوط بـه آب، 
بـرق، گاز اعـم از حق انشـعاب و یا حق اشـتراک و مصرف 
در صورتـی کـه مـورد مزایـده دارای انهـا باشـد و نیز بدهی 
هـای مالیاتـی و عـوارض شـهرداری و غیـره تـا تاریـخ 
مزایـده اعـم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شـده یا نشـده 
باشـد بـه عهـده برنده مزایده اسـت و نیز در صـورت وجود 
مـازاد ، وجـوه پرداختـی بابـت هزینـه هـای فـوق از محل 
مـازاد بـه برنـده مزایـده مسـترد خواهد شـد و نیم عشـر 
و حـق مزایـده نقـدا وصـول مـی گـردد ضمنا چنانچـه روز 
مزایـده تعطیـل رسـمی گـردد، مزایـده روز اداری بعـد از 
تعطیلـی درهمـان سـاعت و مـکان مقـرر برگـزار خواهـد 

شـد. م الـف 144
تاریخ انتشار: روز دوشنبه مورخ 99/9/24

حسین توحیدی نیا
رییس واحد اجرای اسناد رسمی زرند

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک زرند

هیـات موضـوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمان های 
فاقد سـند رسمی

اگهـی موضـوع مـاده 3 و مـاده 13 آئیـن نامـه قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی و اراضی 
و سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 139960319008001365 هیـات دوم  
موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک زرند تصرفـات مالکانـه بلامعارض متقاضـی آقای 
یـدالله مهـدی زاده گزوئـی فرزنـد علـی بـه شـماره شناسـنامه 8 صـادره از زرنـد در یـک باب 
خانه به مسـاحت 270 مترمربع از پلاک 2286 اصلی واقع در زرند شـهرک امام سـجاد )ع( 
خریـداری از مالـک رسـمی آقـای اکبر کارگـر محمدآبادی محرز گردیده اسـت. لـذا به منظور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص 
نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن اگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند 

مالکیـت صـادر خواهد شـد. م/الف 150
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/9/24
 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1399/10/8

حسین توحیدی نیا_ رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند

آگهی فقدان سند مالکیت
خانـم فاطمـه زمانـی بابگهـری برابـر وکالتنامـه 
شـماره 28693- 23 آذر 1399 دفترخانـه 140 
شـهر زرنـد وکالتـا از طـرف آقـای اکبر علیـزاده  
بنسـتانی مالـک ششـدانگ پـلاک 229 فرعـی  از 18834 
اصلـی واقـع در زرنـد بخـش 13 کرمان که سـند مالکیت آن 
در دفتـر 102 صفحـه 491 بـه شـماره ثبـت 14056 و شـماره 
چاپی 935525 صادر و تسـلیم گردیـده، ضمن ارائه دو برگ 
استشـهادیه تصدیـق شـده مدعـی اسـت کـه سـند مالکیت 
فـوق بعلـت نامعلـوم مفقـود گردیـده و درخواسـت سـند 
مالکیـت المثنـی نمـوده لـذا باسـتناد تبصـره یک مـاده 120 
اصلاحـی آییـن نامـه قانون ثبـت مراتب یک نوبـت در تاریخ 
منـدرج در ذیـل آگهـی مـی شـود تـا چنانچـه کسـی مدعی 
انجـام معاملـه نسـبت به ملـک فوق الذکـر می باشـد که در 
ایـن اگهـی ذکر نگردیـده و یا مدعی وجود سـند مالکیت نزد 
خـود می باشـد ظـرف مـدت ده روز از تاریخ انتشـار اگهی به 
اداره ثبت اسـناد و املاک شهرسـتان زرند مراجعه و اعتراض 
خـود را ضمـن ارائـه اصـل سـند مالکیـت و یـا سـند معامله 
تسـلیم نمایـد در غیر ایـن صورت پس از اتمـام مدت مذکور 
نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت المثنی اقـدام خواهد شـد. 
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حسین توحیدی نیا
رییس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان زرند
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دوشنبه 24 آذر 1399 کاغذ جنوب

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش درباره ی چگونگی برگزاری امتحانات دانش آموزان ابتدایی 
توضیح داد و گفت که آزمون های دوره ی ابتدایی به صورت کیفی - توصیفی است و انجام تدریجی تکالیف و 
عملکرد دانش آموزان مبنای ارزشیابی پایانی قرار خواهد گرفت اما به دنبال آن هستیم تا برای پایه های اول 
و دوم ابتدایی ارزشیابی به صورت حضوری و با ایجاد گروه های کوچک 4-5 نفره انجام شود.به گزارش باشگاه 
خبرنگاران جوان سراسری، رضوان حکیم زاده درباره ی چگونگی برگزاری امتحانات نوبت اول در دوره ی 
ابتدایی، بیان کرد: »دستورالعمل ارزشیابی دانش آموزان مطابق با شرایط کرونا را ابلاغ کردیم و با توجه به این که 
آزمون های دوره ی ابتدایی به طور کیفی - توصیفی است از ابتدا تاکید داشتیم که روند آموزش و ارزشیابی به 
طور فرایندی پیش برود«.وی ادامه داد: »انجام تدریجی تکالیف و عملکرد دانش آموزان در این دوران مبنای 
ارزشیابی پایانی قرار خواهد گرفت که امیدواریم این استراتژی بازخورد های مناسبی هم داشته باشد«.معاون 
آموزش ابتدایی اضافه کرد: »به دنبال آن هستیم تا برای پایه های اول و دوم ابتدایی ارزشیابی به طور حضوری و 
با ایجاد گروه های کوچک 4-5 نفره داشته باشیم«.وی افزود: »در این روش در نظر داریم دانش آموزان به طور 
گروه های 3 تا 4 نفره در مدرسه حضور پیدا کرده و معلم درباره ی بخش های مختلف دروس از دانش آموزان 

ارزشیابی لازم را به عمل آورد«.

امتحانات  دانش آموزان 
اول  و دوم  ابتدایی حضوری  برگزار می شود 

معاون اجتماعی پلیس فتا ناجا ضمن تاکید بر اینکه "هرگونه تبلیغ، فروش و تزریق واکسن کرونا در فضای 
مجازی ممنوع است"، هشدار داد: این ترفند مجرمان سایبری برای کلاهبرداری از شهروندان است.به گزارش 
روز یکشنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی پلیس فتا، سرهنگ رامین پاشایی با اعلام این مطلب افزود: در پی 
انتشار اخبار تولید واکسن کرونا، شاهد انجام تبلیغات گسترده با مضمون "فروش و واگذاری این دارو در فضای 
مجازی و به خصوص شبکه های اجتماعی" هستیم.وی ادامه داد: مجرمان سایبری با شگردهای مختلف نظیر 
اعطاء واکسن کرونا در قبال ثبت نام در تورهای مسافرتی و یا تبلیغات فریبنده، ثبت نام آزمایشی انسانی تزریق 
واکسن کرونا در کشورهای خارجی به همراه تور توریستی و تفریحی، در صدد کلاهبرداری از متقاضیان می 
باشندکه در این راستا تمامی تحرکات و جریان های مشابه در کارگروه ویژه پلیس فتا در حال رصد است.
معاون اجتماعی پلیس فتا ناجا با بیان اینکه تنها مسیر واقعی دسترسی به خدمات بهداشتی و درمانی صرفاً 
مجاری قانونی اعلام شده از وزارت بهداشت و درمان وآموزش پزشکی می باشد، افزود: هرگونه تبلیغ و فروش 
دارو و واکسن از طریق فضای مجازی جرم تلقی می شود و با متخلفین این حوزه برخورد قانونی خواهد شد. 
سرهنگ پاشایی هشدار داد:هموطنان در صورت مشاهده موارد مشکوک آن را از طریق سایت پلیس فتا به 

آدرس www.cyberpolice.ir لینک مرکز فوریت های سایبری با ما درمیان بگذارند.

کلاهبرداری  با  عنوان  فروش 
واکسن کرونا

رئیس سازمان صمت جنوب کرمان از فعالیت ۶0تیم در مانور طرح ویژه نظارت بر 
اصناف هفت شهرستان جنوبی استان کرمان خبر داد.مسلم مروجی روز یکشنبه در 
گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: از این تعداد 10 تیم در شهرستان جیرفت و 
50 تیم در شهرستان های عنبرآباد، کهنوج، رودبارجنوب، منوجان، فاریاب و قلعه 
گنج فعالیت می کنند.وی تاریخ شروع مانور طرح ویژه نظارت بر اصناف جنوب کرمان 
را 23 آذرماه سال جاری اعلام کرد و اعضای این طرح را بازرسان سازمان صمت جنوب 
کرمان، نیروهای بسیج و بسیج اصناف و بازرسان اتاق اصناف هر شهرستان دانست.
وی تصریح کرد: مانور طرح ویژه نظارت بر اصناف جنوب کرمان در راستای تشدید 
نظارت ها بر بازار با همکاری و استفاده از ظرفیت بسیج و بسیج اصناف آغاز و انجام می 
شود.رئیس سازمان صمت جنوب کرمان از برخورد قانونی با متخلفان مصوبات ستاد 
کرونا خبر داد و گفت: سلامت مردم در اولویت کاری مجموعه سازمان صمت است.
وی افزود: مقابله با ویروس کرونا نیازمند مشارکت عمومی همه مردم و دستگاه های 

مختلف بوده لذا همه در این زمینه مشارکت کنند.

طرح ویژه نظارت بر اصناف 
جنوب کرمان اجرا می شود

خبرخبر

متقاضیان برای دریافت»یارانۀ اعتباری خرید 
کتاب« در نمایشگاه مجازی کتاب استانی 
جنوب کرمان از دیروز با مراجعه به سامانه 
ketab.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند.به 
گزارش خبرگزاری کتاب ایران)ایبنا(، این 
موسسه به نمایندگی از معاونت امور فرهنگی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در راستای 
سیاست های ترویج کتاب و کتابخوانی و 
حمایت از نشر کشور، در »نمایشگاه مجازی 
کتاب جنوب کرمان )جیرفت(« با همکاری 
اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی آن منطقه، اقدام 
به توزیع بن اعتباری خرید برای ساکنین 
جنوب کرمان کرده است.یارانه خرید کتاب 
به صورت »اعتبار خرید« به کدملی افراد 
اختصاص پیدا خواهد کرد، لذا برای ثبت نام 
نیاز به واریز وجه نیست.یارانه کتاب »نمایشگاه 
جنوب کرمان )جیرفت(« صرفاً به افرادی تعلق 
می گیرد که ساکن جنوب کرمان هستند و 
در فرآیند خرید، صرفاً نشانی های پستی 
جنوب کرمان قابل ثبت و سفارش هستند.

حداکثر یارانه هر فرد تا سقف خرید ۲۰۰هزار 
تومان، ۳۰درصد است و سهم پرداختی 
خریدار ۱۴۰هزار تومان و سهم یارانه خریدار 
۶۰هزارتومان که هنگام خرید محاسبه و 
سهم خریدار دریافت می شود.برای دریافت 
این یارانه محدودیتی از نظر مدرک تحصیلی، 
سن، جنسیت و ... وجود ندارد و صرفا کدملی 
و محل سکونت در جنوب کرمان ملاک است.

هنگام ثبت نام، شماره تلفن همراه باید فعال، 
در دسترس و »در اختیار« شخص ثبت نام 
کننده )کد ملی اعلام شده( باشد.ثبت نام 
برای یارانه خرید کتاب، در صورتی که اعتبار 
ریالی استان تمام نشود، تا پایان نمایشگاه 
امکان پذیر خواهد بود و برای پرداخت وجه 
کتاب های خریداری شده، داشتن کارت 
بانکی با رمز دوم فعال الزامی است.نمایشگاه 
مجازی کتاب استانی به صورت مجازی 
برگزار می شود و خرید کتاب از ناشران 
به صورت غیرحضوری و از طریق سامانه 
فروش صورت می گیرد.اولین نمایشگاه 
مجازی کتاب استانی در جنوب کرمان از ۲۹ 

آذر ماه تا سوم دی ماه برگزار می شود.

نماینده مــردم جیرفــت و عنبرآباد در 
مجلــس از پیگیری هــای خــود برای 
تقویت پوشــش  اینترنت ۴G در مناطق 
محروم جنوب کرمان به منظور تسهیل 
در آموزش مجازی خبــر داد.ذبیح الله 
اعظمــی ســاردوئی در گفت وگــو بــا 
خبرنگار  خبرگزاری خانه ملتبا اشاره به 
پیگیری های صورت گرفته برای ارتقای 
آنتن دهی اینترنــت در مناطق جنوبی 
کرمان برای آموزش مجازی، اظهار کرد: 
متأســفانه وضعیت خط دهی اینترنت 
در این مناطق به نحوی اســت که دانش 
آموزان برای بهره مندی از آموزش مجازی 
مجبور به بالا رفتــن از دامنه های کوه و 
حرکت به ســمت نقاط مرتفع هستند 
و حتــی برخــی گزارش هــا حاکی از 
مصدومیت تعــدادی از دانش آموزان در 
این مسیرها بوده اســت.نماینده مردم 
جیرفت و عنبرآباد در مجلس شــورای 
اسلامی با بیان اینکه این مسئله در نقاط 
دور افتاده و محروم کشــور وجود دارد, 
افزود:  مســئله امیدوارکننده این است 
که با وجــود این دشــواری ها اما وزارت 
ارتباطات برای ارتقای آنتن دهی اینترنت 
برنامه های مدونی دارد، طی جلسه ای که 
با وزیر ارتباطات در این رابطه داشتم نقاط 
کور توسط وزارت ارتباطات مانیتورینگ 
شده و برنامه هایی برای تقویت اینترنت 
در این مناطق در دست اقدام است.وی از 
وعده آذری جهرمی برای تقویت شبکه 
آنتن دهــی اینترنت تا پایان ســال در 
مناطق جنوبی کرمــان و حوزه انتخابیه 
خود خبر داد و گفت: مقرر شد اینترنت 
۴G برای برخی مناطق جنوب کرمان تا 
پایان دی ماه و برخی دیگر از این مناطق 
تا پایان ســال با نصب دکل های تقویتی 
 صــورت گیرد.اعظمی یادآور شــد: این 
اقدامات با همــکاری وزارت ارتباطات و 
وزارت آموزش و پــرورش صورت گرفته 
و تا پایان سال نیز ادامه خواهد داشت تا 
در سال ۱۴۰۰ مشکل آنتن دهی در این 
مناطق به طور کامل برطرف شــود.وی 
تصریح کرد: دیگر مشکلی که در مناطق 
محروم کشــور وجود دارد، عدم توانایی 
خرید گوشــی تلفن همراه و تبلت برای 
آموزش مجازی از جانب خانواده ها است.

عضو مجمع نمایندگان اســتان کرمان 
تأکید کرد: ضرورت دارد در کنار تقویت 
زیرســاخت  های آنتن دهــی، خیرین و 
دستگاه های مســئول به مناطق محروم 
توجه ویژه ای در این زمینه داشته باشند.

نماینده مردم جنوب کرمان در مجلس با 
بیان اینکه راه های مواصلاتی جنوب کرمان 
نیازمند اعتبار و توجه حداکثری دولت است، 
گفت:جهت رفع مشکلات راه ارتباطی پس از 
سیل و بارندگی وجود ماشین آلات راهداری 
به تعداد کافی احساس می شود.به گزارش 
خبرگزاری خانه ملت،منصور شکرالهی 
نماینده مردم پنج شهرستان جنوبی استان 
کرمان در مجلس شورای اسلامی با حسن 
نیا معاون وزیر و رئیس سازمان راهداری و 
حمل و نقل جاده ای کشور پیرامون تأمین 
اعتبار جهت تکمیل پروژه های نیمه تمام 
پنج شهرستان جنوبی دیدار و گفت و گو 
کرد.نماینده مردم جنوب کرمان در  مجلس 
شورای  اسلامی  اظهار داشت: با توجه به 
سیل خیز بودن شهرستان های حوزه 
انتخابیه، و همچنین طول زیاد راههای 
روستایی این شهرستان ها که اکثرا به صورت 
خاکی می باشد، جهت رفع مشکلات راه 
ارتباطی پس از سیل و بارندگی وجود ماشین 
آلات راهداری به تعداد کافی احساس می 
شود.وی افزود: در هر یک از شهرستان ها 
تنها سه دستگاه ماشین آلات با عمر بیش 
از ۳۰ سال است که مورد استفاده قرار می 
گیرد، و نیازمند تامین اعتبار جهت اضافه 
نمودن دستگاه های راهداری می باشد.
شکرالهی در ادامه  تصریح کرد: با توجه به 
زمان بر بودن پروژه راه روستایی دهکهان 
بجگان که عمر آن بیش از یک دهه می گذرد 
همچنان تکمیل نشده و نیازمند اعتباری 
بالغ بر ۶۰ میلیارد ریال می باشد.نماینده 

مردم کهنوج، منوجان، رودبار جنوب، قلعه 
گنج و فاریاب در ادامه تکمیل پروژه راه فرعی 
فاریاب و ارزوئیه را مهم بر شمرد و تصریح 
کرد: این محور راه ارتباطی مردم ۵ شهرستان 
جنوبی به شهرستان های ارزوئیه، بافت، 
سیرجان و استان فارس می باشد که از سال 
۱۳۸۶ شروع بکار شده است. وی ادامه داد: 
محور شریانی پل بهادر آباد _رودبار جنوب 
_ایرانشهر پل ارتباطی بین دو استان کرمان و 
سیستان و بلوچستان می باشد که با توجه به 
عرض کم جاده و حجم بالای بار ترافیکی به 
یکی از محورهای پر خطر و پر تصادف جنوب 
کرمان تبدیل شده که از سازمان راهداری 
می خواهم جهت تأمین اعتبار و بهسازی 
محور فوق هر چه زودتر اقدام کنند.شکرالهی 
در ادامه خواستار تکمیل پروژه راه فرعی 
فاریاب _حرمه_حاجی آباد ، پروژه راه پر تردد 
رمشک _ ناگ _ گوتیج، پروژه راه روستایی 
مارز _راین قلعه _نمگاز ، محور قلعه گنج 

رمشک فنوج، پروژه های راه روستایی دهنو 
رودبارجنوب، پروژه چغوکی _مهرآباد_زیارت 
فضل و پروژه راه چاه ابراهیم رودبار جنوب 
شد.منصور شکرالهی با بیان اینکه راه های 
مواصلاتی منطقه نیازمند اعتبار و  توجه 
حداکثری سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای کشور است بیان داشت : منطقه 
جنوب استان کرمان با عنایت به ظرفیت 
های موجود در زمینه محصولات کشاورزی 
و معدنی و همچنین به عنوان مسیر ارتباطی 
بنادر مهم جنوب کشور به نواحی مرکزی 
نیازمند توجه ویژه دولت به منظور توسعه 
زیر ساخت ها خصوصا در بخش راه سازی و 
حمل و نقل  است.در پایان این دیدار حسن 
نیا رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای کشور ضمن قول مساعد در رفع 
بعضی از مشکلات، دستورات لازم جهت 
پیگیری مسائل مطروحه را به معاونین خود 

صادر نمود.

کرمان رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
کرمان از ایجاد ۳۸ هزار فرصت شغلی طی سال 
گذشته در استان کرمان خبر داد و بیان کرد: در 
سال گذشته ۶۹ هزار فرصت شغلی در استان از 
بین رفته است که از دلایل آن می توان به شیوع 
ویروس کرونا و همچنین مسایل اقتصادی حاکم بر 
کشور اشاره کرد.دکتر "جعفر رودری" ۲۳ آذرماه 
در پنجمین جلسه کارگروه اقتصادی، اشتغال و 
سرمایه گذاری استان کرمان با اشاره به اینکه نرخ 
رشد جمعیت در سن کار کشور ۹ دهم درصد و در 
استان کرمان ۲.۸ درصد است بیان کرد: فشار تقاضا 
برای ایجاد شغل در استان کرمان نسبت به متوسط 
کشور خیلی بالاتر بوده و همین امر نیز سبب شده 
که نرخ بیکاری استان از متوسط کشور بالاتر باشد 
زیرا عرضه نیروی کار استان بیشتر است.رییس 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان با اشاره 
به اینکه سالانه به طور متوسط حدود ۳۰ هزار شغل 
در استان ایجاد می شود بیان کرد: در سال ۹۸ نرخ 
فعالیت در استان و کل کشور کاهش داشته که یکی 
از دلایل آن مایوس شدن افراد از پیدا کردن شغل 
است که عمدتا این موضوع در بین خانم بیشتر صدق 
می کند اما شدت این مهم در استان کرمان کمتر 
بوده است ضمن آنکه باید مدنظر داشت که  فاصله 
زیادی بین نرخ مشارکت خانم های ایرانی و متوسط 
نرخ مشارکت خانم های سایر کشورهای دنیا وجود 
دارد.رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
کرمان اظهار کرد: نرخ رشد شاغلین استان در بین 
سال های ۹۰ تا ۹۸، چهار و یک دهم درصد بوده این 

در حالی است که این نرخ در کشور حدود ۲.۲ درصد 
بوده لذا نرخ بیکاری استان نسبت به متوسط کشور 
بالاتر است.وی از ایجاد ۳۸ هزار فرصت شغلی طی 
سال گذشته در استان کرمان خبر داد و بیان کرد: 
در سال گذشته ۶۹ هزار فرصت شغلی در استان 
از بین رفته است که یکی از دلایل آن شیوع کرونا 
و همچنین مسایل اقتصادی می باشد.رودری با 
اشاره به اینکه امسال تاکنون حدود ۲۵ هزار فرصت 
شغلی در استان ایجاد شده است، ادامه داد: در سال 
 جاری بیشتر فرصت های شغلی ایجاد شده در استان 
مربوط به خانم ها بوده اما در مجموع جمعیت مردان 
بیکار در استان کرمان بیشتر از زنان بیکار است.وی 
بالا بودن جمعیت غیرفعال را زنگ خطری برای بازار 
کار استان کرمان دانست و بیان کرد: بالا بودن میزان 
جمعیت متقاضی به سمت بازار کار، باعث خواهد 
شد که نرخ بیکاری در استان به شدت افزایش پیدا 
کند این در حالی است که هم اکنون نرخ بیکاری 
استان ۹.۶ درصد است.رییس سازمان مدیریت و 

برنامه ریزی استان کرمان با بیان اینکه روند نرخ 
بیکاری استان کرمان در پاییز امسال پایین آمده 
است، تصریح کرد: سهم بخش خدمات و عمومی 
استان از اشتغال نسبت به متوسط کشوری پایین 
تر و از سوی دیگر سهم بخش کشاورزی استان از 
اشتغال بالاتر از میانگین کشوری است که در همین 
راستا به دنبال اصلاح کیفیت اشتغال هستیم.وی 
عنوان کرد: در سال ۹۷ هدفگذاری نرخ اشتغال 
استان در پایان سال ۹۹، ۹.۷ درصد بوده است که 
استان باید به آن می رسید که در این راستا ضمن 
حفظ اشتغال موجود، باید ۴۲ هزار و ۱۵۰ فرصت 
اشتغال ایجاد می کردیم.روردی بیان کرد: به لحاظ 
تحقق برنامه ها، از ۴۲ هزار فرصت شغلی تعهد ما 
در سال جاری، تاکنون ۲۴۳۴۰ شغل ایجاد شده 
است بنابراین طبق برنامه ریزی های صورت گرفته 
از تحقق سهم ۹ ماهه گذشته سال جاری استان در 
این حوزه که باید ۷۷ درصد صورت می گرفت، هم 

اکنون ۲۳ درصد عقب هستیم.

از بین  رفتن ۶۹  هزار  فرصت  شغلی 
در استان کرمان

راهداری جنوب کرمان 
درگیر چالش تامین  اعتبار

معـاون تحقیقـات و فناوری دانشـگاه علـوم پزشـکی جیرفت از 
برگـزاری 10 ویژه برنامه  مجازی به مناسـبت هفتـه پژوهش در 
ایـن دانشـگاه خبـر داد.فاطمه سـیدی شـامگاه شـنبه در گفت 
و گو با خبرنـگار ایرنـا علـت برگـزاری غیرحضـوری برنامه های 
ایـن هفته را شـیوع ویـروس کرونـا عنوان کـرد و گفت: امسـال 
برنامه هـای هفتـه پژوهـش متفـاوت از سـال های گذشـته اجرا 
می شـود.وی ضمـن تبریـک هفتـه پژوهـش، روز شـمار ایـن 
هفته را از 22 تـا 2۷ آذرماه اعلام کـرد و افزود: هفتـه پژوهش و 
فناوری امسـال به مدت یـک هفته برگـزار می شـود.وی تجدید 
میثاق با شـهدا، انعقـاد تفاهم نامه بـا آموزش و پـرورش، تجلیل 
از پژوهشـگران و فنـاوران برتـر دانشـگاه، برگـزاری نخسـتین 
کنگـره دانشـجویی پژوهشـی به صـورت آنلایـن )برَخـط( را از 
جملـه برنامه هـای این هفتـه دانست.سـیدی برگزاری مسـابقه 
دانشـجویی ایـده پـردازی، رونمایی از کتـاب بیمـاری بانوان در 
پزشـکی، بازدیـد از پژوهشـکده آمـوزش و پـرورش، برگـزاری 
مسـابقه جـدول پژوهشـی، برگـزاری کارگاه انـواع مطالعـات 
پژوهشـی، برگـزاری نشسـت آنلاین بـا دانشـجویان و نشسـت 
خبـری را از دیگـر برنامه هـای هفتـه پژوهـش در معاونـت 
تحقیقـات و فنـاوری دانشـگاه علوم پزشـکی جیرفت برشـمرد.
معـاون تحقیقـات و فناوری دانشـگاه علـوم پزشـکی جیرفت به 
نام گذاری سـال جاری از سـوی رهبـر معظم انقلاب اسـلامی به 
نام جهش تولید اشـاره کـرد و گفـت: پژوهش و تحقیـق ابزاری 
ارزشـمند بـرای حـل مشـکلات جامعـه و ایجـاد ظرفیت هـای 
علمی و تولیـدات منحصـر به فرد است.سـیدی گفـت: محققان 
و پژوهشـگران این کشـور بایـد از تمامـی ظرفیت هـای موجود 
در راسـتای تسـریع بخشـیدن به حـل مشـکلات در زمینه های 
گوناگـون بـه ویـژه در شـرایط اپیدمـی کنونـی اسـتفاده کنند.
وی هفته پژوهش و فنـاوری را فرصتی مغتنم بـرای جلب توجه 
آحـاد جامعه بـه مقولـه پژوهـش و جایـگاه آن در راسـتای حل 
مشـکلات جامعه و تولیـد دانـش و فناوری های نوین دانسـت و 
برنقش بی بدیـل و انکارناپذیر پژوهش در پیشـبرد رشـد علمی، 
فرهنگـی، اقتصـادی، اجتماعـی و توسـعه پایـدار کشـور تاکید 
کرد.سـیدی اظهار داشـت: امسـال هفتـه پژوهش و فنـاوری را 
در شـرایطی آغـاز می کنیـم کـه همـگان در سرتاسـر جهـان، 
فـارغ از تفاوت هـای جغرافیایی، نژادی، سـنی و جنسـی، در هر 
لحظه و هـر روز چشـم امیـد به دسـتان پرتـلاش پژوهشـگران 
ملـی و بین المللـی بـرای سـاخت واکسـن و دارویـی اثربخـش 
علیه ویـروس کرونـا دوخته انـد که ایـن مهـم از مسـیر مطالعه 
و تحقیـق محقـق می شـود.وی بیـان داشـت: معاونـت پژوهش 
و فنـاوری دانشـگاه بـا توسـعه برنامه هـای حمایتـی و همراهی 
محققـان و پژوهشـگران دسـتاوردهای برجسـته ای در زمینـه 
تولیـد علـم و فنـاوری و ایجـاد فرصت هـای رشـد، توسـعه و 
گسـترش همکاری هـای مشـترک بیـن سـازمانی را بـه ارمغان 

آورده اسـت.

گزارش
ایسنا

هفته  پژوهش  در جیرفت مجازی 
برگزار می شود

آغاز ثبت نام »یارانۀ  
اعتباری خرید کتاب« 

نمایشگاه  مجازی 
کتاب جنوب

  4G اینترنت
تا پایان دی  ماه 
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کاغذ جنوب

مردم جنوب استان کرمان این روزها نگران اجرای 
طرح انتقال آب از سرشاخه های "هلیل رود" به مرکز 
این استان هستند. اهالی می گویند این طرح معیشت 
و کشاورزی آنها را نابود می کند و هدف نهایی مجریان 
در راستای طرح تحول اقتصاد استان و رساندن آب به 
صنایع است و رفع مشکل کمبود آب شرب مرکز استان 
تنها توجیهی برای اجرایی شدن طرح است.به گزارش 
خبرنگار ایلنا، چندی است مردم جنوب استان کرمان از 
بابت انتقال آب سرشاخه های هلیل رود به مرکز استان و 
به خصوص شهرستان کرمان ابراز نگرانی می کنند. آنها 
معتقدند که این آب برای استفاده شرب مردم مرکزنشین 
استان نیست بلکه به نام مردم و به کام صنعت خواهد بود 
و صرف بخش های صنعتی خواهد شد نه رفع مشکل کم 

آبی مردم استان کرمان.
موضوع طرح انتقال "هلیل رود" از سال ها پیش 

مطرح بود
یک فعال محیط زیست درباره طرح انتقال آب هلیل رود 
به مرکز استان به خبرنگار ایلنا، گفت: این طرح انتقال 
آب بحث امروز و دیروز نیست بلکه سال هاست این 
موضوع مد نظر مسئولان بوده است. در دهه هفتاد آگهی 
فروش "باغشهر" در "هفت باغ" همیشه تبلیغ می شد. 
همان زمان وقتی از هیات مدیره هفت باغ سئوال شد که 
آب این طرح در منطقه کویری را از کجا تامین می کنید؟ 
گفته شد این آب از هلیل رود تامین خواهد شد.فرود 
رفعتی ادامه داد: هلیل رود ۲۳۰ کیلومتر از کرمان فاصله 
دارد و آب آن از "رابر" و"بافت" سرچشمه می گیرد که 
با کرمان ۱۵۰ کیلومتر فاصله دارد. در دهه ۷۰ مردم 
تصورشان از موضوع انتقال آب هلیل رود به شهرستان 
کرمان این بود که این انتقال در حد حرف است و عملی 
نمی شود ولی حالا این طرح جنبه عملیاتی به خود 
گرفته است.وی گفت: اوایل دهه نود در برج میلاد تهران 
همایشی برگزار شد و در شبی که به کرمان اختصاص 
داشت  مسئولان استان در مورد تحول اقتصادی در 
کرمان صحبت کردند. آنها گفتند باید اقتصاد استان که 
بر پایه کشاورزی است به صنعتی تغییر کند. کارشناسانی 
هم که در این همایش دعوت کرده بودند صحبت شان 
این بود که کشاورزی توجیه اقتصادی ندارد و به لحاظ 

مصرف آب مقرون به صرفه نیست.

تامین آب شرب مرکز استان بهانه ای بیش نبود
رفعتی عنوان کرد: آن روزها بحث انتقال آب به مرکز 
استان تامین آب شرب برای مردم بود اما در این 
مدت هیج اقدامی برای بهبود وضعیت آب آشامیدنی 
شهرستان کرمان از جمله هدفمند کردن مصرف آب و 
یا تغییر الگوی مصرف صورت نگرفته است. در حالی که 
شهرستان کرمان با مشکل کم آبی مواجه است هر چند 
کارشناسان آب از جمله پورفسور خوانجانی نظری مغایر 
دارد. ایشان معتقد است که شهرستان کرمان نه تنها 
کمبود آب ندارد بلکه دریایی از آب است.وی گفت: در 
مناطق سیرچ، کوهپایه، ماهان و همچنین مناطق بافت 
قدیمی کرمان آنقدر سطح آب زیاد است که این آب در 
برخی مناطق بالا آمده و در سطح زمین جمع می شود. 
با جمع آوری آب های سطحی و با توجه به بافت خاک 
منطقه می توان آب را به سمت شهرستان کرمان هدایت 
کرد و مشکل کم آبی را در این شهرستان برطرف کرد. 
اینکه می خواهند آب سرشاخه های هلیل رود را به نام 
مردم منتقل کنند برای مصرف صنعتی است و به نظر 
می رسد برطرف کردن کمبود آب شرب مردم تنها یک 
بهانه است.رفعتی تصریح کرد: یک میلیون نفر از مردم 
جنوب استان و همچنین اهالی "دلگان" در سیستان و 
بلوچستان معیشت شان به صورت مستقیم از کشاورزی 
تامین می شود که با انتقال آب سرشاخه های "هلیل 
رود" زندگی و امرار معاش این یک میلیون نفر به خطر 
می افتد. با احداث سد جیرفت دامپرورانی که دام هایشان 
به دلیل کمبود آب در جنوب استان از بین رفته و همه 
نخل ها نیز نابود شده اند و اهالی مجبور به کوچ اقلیمی 
شدند و در حاشیه شهرهای بزرگ کارگری می کنند. 
افرادی که روزگاری از طریق دامداری و کشاورزی در 
همین منطقه گذران زندگی می کردند. کم نیستند 
زنانی که از رودبار جنوب و کهنوج برای تامین مایحتاج 
زندگی شان مسیر  ۱۰۰ کیلومتری به سمت جیرفت را 
طی می کنند تا در مزارع پیاز و سیب زمینی کارگری 
کنند. وی ادامه داد: با انتقال سرچشمه های "هلیل 
رود" حتی کشاورزی جیرفت نیز نابود می شود و دیگر 
حتی امید کارگران مناطق جنوبی تر که برای کار به این 
شهرستان می رفتند از بین می رود و مجبورند به حاشیه 
شهرهای بزرگ استان کوچ کنند که آنهم پیامدها و 
معضلات اجتماعی، امنیتی و اقتصادی را در پی خواهد 
داشت.رفعتی عنوان کرد: اهالی روستاهایی که در اطراف 
رودبار جنوب و قلعه گنج هستند، امید به بازگشت چرخه 

زندگی و آبادی محل سکونت شان را دارند. روستاهایی 
که وجودشان امنیت منطقه را تضمین می کند که با 
خالی نشدن آنها از سکنه تبدیل به محل جولان قاچاق 

چیان مواد مخدر نشوند.
از 35 هزار چاه استان 26 هزار چاه در جنوب استان 

حفر شده است
مدیر کل حفاظت محیط زیست استان کرمان نیز 
در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، اظهار داشت: انتقال آب 
از جنوب کرمان به بخش مرکزی استان هیچ ربطی 
به تالاب "جازموریان" ندارد. مردم اگر معترض اند 
بیشتر تاکیدشان بر روی کم شدن آب این تالاب 
است. آنقدر در جنوب استان و در حوزه جازموریان 
چاه حفر کرده اند که از ۳۵ هزار چاهی که در استان 
وجود دارد ۲۶ هزار چاه در جنوب استان و ۷۰ درصد 
آنها در حوزه جاز قرار دارد.مرجان شاکری با بیان اینکه 
در جنوب استان برداشت منابع آب زیاد است، افزود: 
سازه های فیزیولوژیکی قطعا بر منابع پایین دست 
تاثیر دارد و این مسئله انکار ناپذیر است. ما بعد از سد 
شهیدان امیر تیموری در جنوب استان سد جیرفت را 
داریم که از سال گذشته یک الی دو بار به دلیل نگرانی 
از جاری شدن سیل احتمالی  دریچه های این سد باز 
شدند و این خروجی حق آبه رها شد ه ای اسما یا رسما 
برای تالاب "جازموریان" باشد، نبوده است. وی گفت: 
در ۲ سال گذشته که بارندگی ها زیاد بود به طور متوالی 
بدون اینکه دریچه های سد جیرفت باز شود تالاب 
"جازموریان" به طور صد در صد آبگیری شد. همچنین 

ورودی آب خوبی نیز از سمت سیستان وبلوچستان به 
سمت تالاب داشته ایم. این تالاب از منابع آبی مختلفی 
تغذیه می شود و این نیست که صددرصد منابع آبی اش 
از "هلیل رود" تامین شود. نگرانی مردم حنوب کرمان 
بیشتر از خشک شدن تالاب "جازموریان" است که 
می گویند با طرح انتقال آب از "هلیل رود" این تالاب 

خشک و کانون ریزگرد می شود.
تاثیرات انتقال آب در مناطق جنوبی باید بررسی شود

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان کرمان عنوان 
کرد: البته طرح انتقال آب سرشاخه های "هلیل رود" در 
وضعیت آب جنوب کرمان بی تاثیر نخواهد بود. محیط 
زیستی ها یک مثال دارند که می گویند اگر یک پروانه 
در هیمالیا بال بزند در جایی دیگر از کره زمین طوفان 
بوجود می آید و همه چیز در دنیا به هم مربوط است. 
اینکه این طرح انتقال آب چه تاثیری در مناطق جنوبی 
دارد باید به صورت منطقی و کارشناسی بررسی شود.
وی افزود: حفر تونل در کوه ها نیز مشکلات متعددی در 
پی خواهد داشت. میزان آب دهی در اراضی کشاورزی 
را کاهش می دهد و حتی ممکن است در منابع کیفی 
آب هم مشکلاتی را بوجود آورد چرا که در کوهی تونل 
ایجاد می کنند که حاوی عناصر زیادی از جمله آهن 
است و ممکن است فلزات سنگین دیگری را جذب و به 
مخزن منتقل کند و باید کیفیت آب منطقه مورد بررسی 
قرار گیرد چرا که در پایین دست مراکز مسکونی و 
روستایی قرار دارد و مصرف این آب همراه با برخی املاح 

پیامدهای پیش بینی نشده ای داشته باشد.

تیغ  انتقال آب هلیل بر گلوی  معیشت 
*مدیر کل حفاظت محیط زیست: تاثیرات انتقال آب هلیل رود بر مناطق جنوبی باید بررسی کارشناسی شود

رفعتی فعال محیط زیست: با اجرا شدن طرح انتقال آب هلیل رود معیشت یک میلیون نفر به خطر میفتد 
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سرگذشت هکلبری فین 
این کتاب را شاهکار مارک توین نامیده اند. کتابی که 
نویسنده نوشتن آن را در سال ۱۸۷۶ آغاز و نهایتاً در سال 
۱۸۸۳ به پایان رساند. این رمان نیز مانند کتاب ماجراهای 
تام سایر برای رده سنی کودکان و نوجوانان نوشته شده 
است اما بدون تردید هرکسی آن را بخواند پشیمان نخواهد 
شد. ما در کافه بوک این کتاب را در لیست کتاب های 
پیشنهادی خود برای مطالعه قرار داده ایم.مارک توین نام 
مستعار نویسنده ای به نام سموئل کلمنس است که به اعتقاد 
بسیارانی مشهورترین چهره ادبی آمریکا و نخستین نماینده 
توده مردم امریکا است که به مرتبه »نویسنده بزرگ« 
می رسد. این مرد ژولیده با سبیل های بلندش دوران کودکی 
خوشی دقیقاً شبیه سرگذشت تام سایر داشت. )تام سایر در 
کتاب حاضر نیز در بعضی از بخش ها حضور پررنگی دارد.( 
مارک توین رمان ها و کتاب های مهمی نوشت ولی منتقدان 
بهترین اثر او را رمان سرگذشت هکلبری فین می دانند، 
کتابی که ماجراهای تام سایر را می توان مقدمه ای برای آن در 
نظر گرفت. به همین خاطر ما پیشنهاد می کنیم در ابتدا کتاب 
ماجراهای تام سایر را که خود نیز کتابی شگفت انگیز است 
مطالعه کنید.دقت داشته باشید که بیشتر شخصیت های 
اصلی کتاب حاضر، در کتاب ماجراهای تام سایر به وجود 
آمده و شکل گرفته اند اما اگر یک راست شروع به مطالعه 
سرگذشت هکلبری فین کنید مشکلی برای شما پیش 
نمی آید. با این حال پیشنهاد ما این است برای درک بهتر 
شخصیت ها و کارهایی که می کنند ابتدا کتاب ماجراهای 

تام سایر را بخوانید.

جزیره شاتر
راشل : از زمانی که تهمت دیوانگی بهت بزنن دیگه مهم نیست چی کار میکنی 

چون هر کاری انجام بدی دیوانگی محسوب میشه 

دیالوگ
فهرســت کوتاه جایزه »هانس کریستین اندرسن« در سال ۲۰۲۲، با حضور دو 

نامزد ایرانی یعنی جمشید خانیان و پژمان رحیمی زاده اعلام شد.

برگزیده
چهل سالگی

 فیلمی به کارگردانی و نویسندگی علیرضا رئیسیان محصول سال ۱۳۸۸ است.

فیلم

بعضی وقتها هست که چشمهای یک
آدم باز است؛ اماجایی را نمی بیند .

محمود دولت آبادی

عکس : محمد خضری مقدم
اعتبار صدور چک منوط به ثبت 

اطلاعات در سامانه یکپارچه 
بانک مرکزی

ایسـنا/کرمان یک عضو مرکز وکلای قـوه قضائیه اسـتان کرمان گفـت: منوط کـردن اعتبار 
صدور چک به ثبت اطلاعات در سـامانه یکپارچـه بانک مرکزی یکی از بندهـای قانون جدید 
چک اسـت که براسـاس آن بانـک مرکـزی مکلف شـده امکاناتـی مهیا کنـد تا بـرای صدور 
هرگونه چک مشـخصات هویتی دریافـت کننده، مبلغ، تاریخ، سررسـید چک برای شناسـه 
یکتای برگه چک توسـط صادرکننده در سـامانه یکپارچـه بانک مرکزی قـرار گیرد."محمد 
اکبری" در گفـت و گو با ایسـنا درباره آشـنایی با قانون جدید چـک اظهار کـرد: قانون جدید 
چـک کـه از ابتـدای آذر مـاه اجرایـی شـده دارای مزایـای بسـیاری بـرای فعـالان اقتصادی 
اسـت و موانع و خلاءهای قوانین پیشـین را از سـر راه برمـی دارد.وی افزود: چـک اصلی ترین 
ابزار معامله ای اسـت کـه در مبـادلات تجاری امکان خرید نسـیه و مـدت دار را بـرای فعالان 
اقتصـادی فراهم مـی کند اما بـه دلیل اتخـاذ نشـدن رویکرد مناسـب با کارکـرد فعلی چک 
در اصلاحات قانون چک تا پیش از سـال ۹۷ مشـکلات زیـادی برای فعالان بخـش اقتصاد به 
وجود آمده بود.این کارشـناس ارشـد حقـوق خصوصی با اشـاره به اینکـه اطاله دادرسـی در 
پرونده های چک و تحمیل هزینه های بـالا به فعالان بخش اقتصاد از جمله مشـکلات ایجاد 
شـده برای فعالان اقتصادی در زمینه چک اسـت تصریح کرد: سـرانجام با بررسـی مشکلات 
مذکور، بازنگـری و اصلاح قانـون صدور چک در دسـتور کار قـرار گرفت و صدور دسـته چک 
از حیطه اختیـار بانکها خارج و در سـامانه صیـاد بانک مرکـزی متمرکز شـد و بانکها موظف 
شـدند از طریق سـامانه صدور یکپارچـه چک )صیـاد( نزد بانـک مرکـزی اقدام نماینـد؛ لذا 
منوط کردن اعتبار صـدور چک به ثبـت اطلاعات در سـامانه یکپارچه بانک مرکـزی یکی از 
بندهـای قانون جدید چک اسـت کـه براسـاس آن بانک مرکزی مکلـف شـده امکاناتی مهیا 
کند تا برای صـدور هرگونه چک مشـخصات هویتی دریافـت کننده، مبلغ، تاریخ، سررسـید 
چک برای شناسـه یکتای برگه چک توسـط صادرکننده در سـامانه یکپارچـه بانک مرکزی 
قرار گیرد.اکبری افزود: در قانون جدید انتقال چک به شـخص دیگر در صورتی ممکن اسـت 
که هویت گیرنـده جدید ثبـت و برای همان شناسـه یکتای چـک انتقالی صـورت گیرد.این 
عضو عضو مرکـز وکلای قوه قضائیه اسـتان کرمان گفت: بـا تصویب قانون جدیـد دیگر مثل 
سـابق صرفا یک لاشـه چک کاغذی نخواهیم داشـت بلکه با ثبـت اطلاعات منـدرج در چک 
در سیسـتم متمرکز بانک مرکـزی اعتبار چـک افزایش یافتـه و نگرانی در خصـوص فیزیک 
چک از بیـن خواهد رفت.وی با اشـاره به اینکـه با اجرای قانـون جدید مانند گذشـته نخواهد 
بود که چک بـر اثر حـوادث از بیـن بـرود و همچنیـن جرائمی مثل جعـل و سـرقت چک به 
نحو چشـمگیری کاهش مـی یابد افـزود: همچنین امـکان اسـتعلام چک صیـادی از طریق 
تارنمـای بانک مرکزی فراهم شـده اسـت. اکبـری خاطر نشـان کـرد: گذشـته از مزایایی که 
قانـون جدید صـدور چک بـه وجـود آورده معایبی هـم وجـود دارد کـه از جمله می تـوان به 
نبود سهولت و سـرعت سابق در معاملات اشـاره کرد که این مسـئله در دوران رکود اقتصادی 
فعلی و تحریم هـای ظالمانه و همچنیـن شـرایط کرونایی می توانـد تاثیرات منفـی به جای 
بگذارد زیـرا چک علـی رغم اینکه یک سـند تجـاری حال اسـت ولی در کشـور ما بـه عنوان 
مهـم ترین ابـزار خرید مدت دار اسـتفاده مـی شـود و امیدواریم بـا صدور قانـون جدید چک 

بسترسـازی و فرهنگ سـازی مناسـب هم در این خصوص صـورت بگیرد.

احمدی،مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان در بازدید از مراتع بخش مرکزی 
)میانچیل( و بخش اسماعیلیه شهرستان جیرفت صیانت از منابع طبیعی و محیط زیست را 

وظیفه تمام آحاد جامعه دانست.
احمدی با اشاره به اینکه بنا به تبصره ۱ ماده ۵۵ قانون حفاظت و بهره برداری از جنگل ها و مراتع 
کشور، رفع تصرف از اراضی ملی بر عهده سازمان جنگل ها است، اظهار کرد: نیرو های یگان 
حفاظت این اداره کل بایستی نسبت به شناسایی افراد متخلف و متصرف به اراضی ملی و دولتی 

اقدام و تشکیل پرونده دهند و از طریق مراجع قضایی پیگیر موضوع باشند.
او افزود: رفع تصرف اراضی ملی و اجرای آرای قطعی ابلاغ شده بایستی حتما در دستور کار قرار 
گیرد و تمامی کسانی که برخلاف ضابطه و قانون به اراضی ملی و عرصه های طبیعی تعدی کنند 

در اسرع وقت با برخورد قضایی مواجه خواهند شد.
احمدی اظهار کرد: مقابله قاطع با زمین خواران و متصرفان اراضی ملی یکی از مهمترین 

اولویت های منابع طبیعی جنوب کرمان است که در این راه هیچ خط قرمزی وجود ندارد.
این بازدید که به منظور پایش عرصه های ملی منطقه انجام شد.

عکس نوشت کافه کتاب

اتفاق

»بنکسی« 
گرافیتی کار نام آشنای انگلیسی در اثر جدیدش 
دردسرهای کرونا را از قاب هنر به تصویر کشید.

معاون توسعه مدیریت و منابع وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی از تصویب کلیات دستورالعمل مرحله دوم 

پرداخت ۱۹۰۰ میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به 
فعالان بخش فرهنگ و هنر و رسانه کارگروه مقابله با 

پیامدهای اقتصادی کرونا خبر داد.

در سال گذشته در چنین روزی کاغذ وطن به 

سوانح رانندگی در جنوب  استان پرداخت.

هنر

خبر

سالگشت

با بالا رفتــن آمار ابتلا بــه کرونا در فرانســه، تعطیلی 
موزه های این کشور برای سه هفته دیگر تمدید شد.

دبیرخانه ســیزدهمین دوره جایزه جــلال آل احمد، 
چهره های برتر بخــش ویژه این رویــداد ملی ادبی را 

اعلام کرد.

معاون میراث فرهنگی: قرارداد احداث کارخانه در حریم 
چغازنبیل فسخ شد

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

وم
ت د

نوب

شـرکت آب و فاضـلاب اسـتان کرمـان در نظـر دارد مناقصـه شـماره 73/ب/9-99 م موضـوع: حفـاری چـاه جابجایـی شـهرک 
طالقانـی زرنـد را بـا بـرآورد 4.348.125.742 ریال و مبلغ تضمیـن فرایند ارجـاع کار: 217.500.000 به شـماره 2099005963000088 
سـامانه سـتاد.از محـل اعتبـارات عمرانی و بـا حداقل تعداد شـرکت کنندگان یک نفـر را از طریق سـامانه تـدارکات الکترونیکی دولت 
برگـزار نماید.لـذا از کلیـه شـرکت هایـی کـه دارای گواهـی صلاحیـت حفـاری از وزارت نیرو یا مجـوز پروانه حفـاری از آب منطقـه ای و 

همچنیـن صلاحیـت ایمنـی صـادره از اداره کار و تامیـن رفـاه اجتماعی می باشـند،دعوت می شـود.

کلیه مراحل برگزاری مناقصات از دریافت اسناد مناقصات تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
مشخصات این مناقصات در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس:www.abfakerman.ir موجود می باشد.

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه:روز یکشنبه مورخ :99.9.23 می باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت:تا ساعت 19 روز یکشنبه مورخ :99.9.30

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه:ساعت 19 روز چهارشنبه مورخ :99.10.10
تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت: 13:30 روز چهارشنبه مورخ :99.10.10

زمان بازگشایی پاکتها : ساعت :9:30 روز شنبه 99.10.13 
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص مناقصه و ارائه پاکت های الف: آدرس: کرمان-بلوار 22 بهمن-شرکت آب و فاضلاب 

استان کرمان دفتر قراردادها و تلفن 03433222282
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس:021-41934 

دفتر ثبت نام:88969738 و 85193768

 آگهی مناقصه شماره 73/ب/۹-۹۹ م

چهار حلقه چاه جدید در کرمان حفر شد

فاضــلاب  و  آب  مــور  ا مدیــر   
ــار  ــت: چه ــان گف ــتان کرم شهرس
حلقــه چــاه جدیــد بــه منظــور 
جبــران  بخشــی از کمبــود آب 
در شــهر کرمــان حفــر شــد. بــه 
ــرکت  ــی ش ــط عموم ــزارش رواب گ
آبفــا اســتان کرمــان، حمیــد 
ــا اشــاره بــه اینکــه ایــن  صمدانــی ب
چاه هــا در دشــت شــهید ســلیمانی 
ــش  ــت: بخ ــده اظهارداش ــر ش حف

قابــل توجهــی از آب مــورد نیــاز 
ــن  ــا تأمی ــاه ه ــان از چ ــهر کرم ش
ــی  ــش بارندگ ــه کاه ــود ک ــی ش م
هــا و خشکســالی هــای اخیــر 
منجــر بــه افــت ســطح آب ایــن 
چــاه هــا و در نهایــت کاهــش 
آبدهــی شــده اســت. وی افــزود: در 
ــز  ــل تجهی ــده مراح ــای آین ــاه ه م
ــود  ــی ش ــام م ــا انج ــاه ه ــن چ ای
و بــزودی قابــل بهــره بــرداری 

خواهنــد بــود. مدیــر امــور آب و 
کرمــان  شهرســتان  فاضــلاب 
ــذاری  ــه گ ــرو لول ــه حف ــط هزین فق
جــدار ایــن چــاه هــا را بیــش از ۱۸ 
ــان  ــر و خاطرنش ــال ذک ــارد ری میلی
کــرد: بــا بهــره بــرداری از ایــن چــاه 
هــا حــدود ۱۰۰ لیتــر بــر ثانیــه بــه 
ظرفیــت منابــع تولیــد آب شــهر 
کرمــان افــزوده مــی شــود. وی 
ــن  ــر ای ــوع حف ــد: موض ــادآور ش ی
چــاه هــا از اردیبهشــت مــاه امســال 
ــرای اخــذ مجــوز  ــری شــد و ب پیگی
آن چندیــن جلســه بــا موضــوع 
ــن اضطــراری آب شــهر کرمان  تأمی
در محــل اســتانداری تشــکیل شــد. 
صمدانــی همچنیــن از پیگیــری 
ــار  ــر چه ــت مجــوز حف ــرای دریاف ب
حلقــه چــاه دیگــر خبــر داد و گفت: 
ــی از  ــا بخش ــاه ه ــن چ ــر ای ــا حف ب
ــران  ــان جب ــهر کرم ــود آب ش کمب
مــی شــود و بــرای رســیدن بــه 
ــی  ــد همراه ــوب نیازمن ــه مطل نقط
ــرف  ــت مص ــث مدیری ــردم در بح م

ینکــه  هســتیم. وی بــا بیــان ا
ــترده ای  ــای گس ــزی ه ــه ری برنام
ــا مشــکل کــم  در راســتای مقابلــه ب
آبــی در شــهر کرمــان انجــام شــده، 
همــکاری مــردم در رفــع مشــکلات 
ــد. ــم خوان ــی را مه ــم آب ناشــی از ک

 برخورد قاطع  با متصرفان
اراضی ملی در جنوب کرمان


